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Kraj opraví cestu
pred základnou školou
„Tankodrom“ pred Základnou školou Pavla Križku bude od konca novembra minulosťou. Banskobystrický 
samosprávny kraj pripravuje rekonštrukciu približne 100 metrového úseku cesty II/578.  

Banskobystrická regionálna 
správa ciest už vybrala zho-
toviteľa rekonštrukcie cesty, 
predpokladaný termín podpisu 
zmluvy je 25. október. „Po zve-
rejnení zmluvy a nadobudnutí 
jej právoplatnosti ihneď odo-
vzdáme stavenisko. Ukonče-
nie prác predpokladáme dňa 
20. novembra 2014,“ informo-
val Miroslav Belička, hovorca 
Banskobystrického samospráv-
neho kraja. 
 Podľa Zuzany Balážovej 
bude pri organizácii stavebných 
prác nápomocné aj mesto 
Kremnica, aby minimalizovalo 
náklady zhotoviteľa. Počas re-
konštrukčných prác bude po-
trebné presmerovať dopravu, 
ktorá bude tento úsek cesty 
obchádzať okolo kina Akro-
pola po Zechenterovej ulici. 
Podľa Mariána Sikoraia, ve-
dúceho oddelenia výstavby a 
životného prostredia mestské-
ho úradu v Kremnici, v prípa-
de, že obojsmerná premávka 
bude problematická, premáv-
ka sa pomocou semaforov 
zjednosmerní. Nákladná do-
prava bude vylúčená. Autobu-
sové spoje na Krahule pôjdu 
počas rekonštrukcie cesty cez 

Kremnické Bane, dočasne sa 
teda zrušia zastávky SAD na 
pôvodnej trase. 
 Podľa Miroslava Beličku sa 

Banskobystrická regionálna 
správa ciest dohodla so zho-
toviteľom na konečnej cene 36 
467,62 €. „Predmetná čiastka 

bude hradená z finančnej re-
zervy BBRSC a. s., schválenej 
zastupiteľstvom BBSK,“  spres-
nil Belička.              Silver Jurtinus

Predvolebnú diskusiu kandi-
dátov na primátora Kremni-
ce organizuje spravodajský 
portál Žiar24 spolu s Občian-
skym združením 1115. Dis-
kusia bude prebiehať v troch 
blokoch, o objektivitu sa bude 
starať nezávislý moderátor. 
Priestor na otázky dostane aj 

Kremnickí kandidáti
na primátora sa stretnú 
v predvolebnom 
diskusnom ringu

Voľby
do orgánov 
samosprávy
15. november 2015
všetko o voľbách
nájdete vo vnútri čísla

Tri jasne stanovené okruhy, časomiera, publikum plné 
občanov. Diskusia, ktorá toho o vašich kandidátoch pre-
zradí viac než predvolebný letáčik. Kremnickí primátor-
skí kandidáti dostanú aj tento rok priestor ukázať sa.

publikum. Pozvaní boli všetci 
ôsmi kandidáti. 

Otázky položia aj občania
V prvom bloku moderátor vy-
zve kandidáta na krátke pred-
stavenie. V druhom sa bude 
diskutovať na tri témy: 

pokračovanie na str. 4

„V Kremnici sme začali kúriť po 
dohode so zástupcami najväč-
ších odberateľov 1. októbra a aj 
napriek prebiehajúcej rekonštruk-
cii rozvodov nedošlo k vážnejším 
problémom a obmedzeniam v 
dodávkach tepla“, informovala ho-
vorkyňa spoločnosti STEFE Zuza-
na Navrátilová.
V súčasnosti prebiehajú terénne 
úpravy v prvej časti prvej etapy in-
vestičnej akcie na Dolnej ulici a pri 
Poliklinike. 

Výmena rozvodov tepla prebehla 
bez komplikácií

Spoločnosť STEFE v novem-
bri ukončí výmenu tepelných 
rozvodov. Práce trvali 4 me-
siace, niektoré finálne povr-
chové úpravy dokončia na 
jar 2015.

pokračovanie na str. 3
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pre volených predstaviteľov samosprávy
n  priestor

Viera Mišíková – poslankyňa MsZ

Vážení spoluobčania, heslovite pripomeniem niektoré problémy, ktoré som pomá-
hala riešiť vo Váš prospech.
– RDG – vďaka iniciatíve poslancov sa podarilo v krátkom čase zohnať sumu na 
znovuotvorenie pracoviska pre Vás a občanov okolitých obcí, lebo prispeli aj obce 
– hlavne Nevoľné.
– Ťažba zlata – nikdy som nepovedala, že som za akúkoľvek ťažbu zlata. 
– Lúčanský priechod – pred opravou mosta sme hovorili o opravení Lúčanského 
priechodu. Nebola zo strany vedenia vôľa to uskutočniť. Tento rok boli na to vy-
členené finančné prostriedky, ale pokyn na realizáciu neprišiel zo strany vedenia 
mesta. 
– Mestská telocvičňa – odhlasovali sme úver, ale úver primátorka nevzala a vicepri-
mátor sľúbil, že vybavuje dotáciu. Dodnes to nie je a telocvičňa chátra.
– Rokovací poriadok – od začiatku volebného obdobia mali občania právo vystúpiť 
aj mimo bodu rokovania. Niektorým to prekážalo a daný bod zrušili. Môj návrh na 
úpravu rokovacieho poriadku poslanci neodsúhlasili. 
– Cintorínska zmluva – hľadali sme možnosti, aby ste Vy občania mesta, ktorým 
patrí pozemok cintorína a Dom smútku, mali osoh z toho. Ale znovu sme narazili 
na nepochopenie.
 Tieto dve posledné kauzy ma natoľko znechutili, že som sa rozhodla nekandi-
dovať. Ďakujem za dôveru a pomoc pri mojej náročnej práci poslanca. Bez nároku 
na odmenu som bola členkou Mestskej rady, Rady školy a mnohých komisií zriade-
ných počas volebného obdobia.

Jaroslav Slašťan – poslanec MsZ

Toto mesto je úchvatné. Má všetko. Neskutočne krásnu prírodu, nádherné kultúrne 
pamiatky, strategickú polohu, nebo rovno nad strechami, súkromné príbehy i veľké 
dejiny, ktoré vyrážajú dych. A predsa... 
 Kremnicu považujem za svoj domov. Za mesto, ktoré mám rád a ktorého úspe-
chy mi robia radosť. Samozrejme, že aj v našom meste existuje nadradenosť i 
podceňovanie. A tiež hrubosť,  nevkus a lacné emócie. Rež a rúbaj – to nie je mŕtva 
minulosť. 
 Naše mesto malo v minulosti vždy návštevníkom čo ponúknuť.  Bola to práve 
Kremnica, ktorá  bola po stáročia vykresľovaná ako priateľské, tolerantné a mno-
honárodnostné mesto. A Kremnica dneška? Navzájom sa nepočúvame, väčšinou 
medzi nami nevzniká dialóg, a už vôbec nie spoločné hľadanie, ale iba siahodlhé 
monológy. Bojíme sa vlastnej slabosti a myslíme si, že gestami sily to prekryjeme. 
Sme v tom zaťatí ako deti. Dychtivo si chceme potvrdiť, že za niečo stojíme, že nie 
sme bezvýznamní. A chceme to potvrdiť až tak dychtivo, že pritom strácame vedo-
mie. A svedomie.
 Občas bývame nepraktickí, občas nevieme zrozumiteľne komunikovať, pričasto 
prekvapujeme naivitou. A viac ako kedykoľvek v minulosti bojujeme. Proti každému 
a občas aj medzi sebou a so sebou, takmer proti všetkému a občas aj za všetko. 
Viac si ubližujeme, menej sa vnímame, viac sa zraňujeme, menej sa počúvame. A 
všetci presne vieme, čím to je...

Ivan Petráš – poslanec MsZ

Vážení spoluobčania, vo voľbách v roku 2011 som dostal od Vás mandát pracovať 
v MsZ. Bola to pre mňa česť, veľká zodpovednosť, ale hlavne priamo možnosť 
napĺňať aj moju víziu o Kremnici a jej okolí. Viem, že toto volebné obdobie je hod-
notené občanmi ako konfrontačné a plné sporov medzi poslancami a primátorkou. 
Je až „obdivuhodné“ ako dokázala pani Balážová celé volebné obdobie ignorovať 
názor veľkej väčšiny poslancov MsZ. Nikdy nedokázala zjednocovať, naopak vždy 
presadzovala svoj názor ako jediný a správny, a to aj vtedy, ak dvojtretinová väčši-
na poslancov MZ mala názor iný. Myslím si, že koncom volebného obdobia už mala 
za sebou iba jediného poslanca a to bol jej zástupca p. Kríž. 
(Stredná časť textu je uverejnená v článku „Názory: Poslanec Ivan Petráš a primá-
torka Zuzana Balážová o Skalke„ vedľa na strane.)
 Verím, že v novom volebnom období nové vedenie aj poslanci MsZ, nájdu spo-
ločný postup na riešenie problémov samotného mesta a dobrého spolunažívania 
občanov Kremnice. A to aj vtedy, ak budú mať iný názor na spôsob ako vyriešiť 
traumu devastačnej ťažby zlata v Kremnici. 
 Ďakujem všetkým občanom a kamarátom za spoluprácu, vďaka aj za akcepto-
vanie môjho názoru. Kolegom poslancom prajem veľa zdaru v práci aj osobnom 
živote a mestu Kremnica prajem úspešný rozvoj vo všetkých oblastiach.

Asfaltovú, 1800 metrov 
dlhú dráhu dostane Biela 
stopa do prenájmu spolu 
s osvetlením a zasne-
žovaním. Práve umelé 
zasnežovanie dráhy je 
dôvodom, pre ktorý telo-
výchovná jednota o dráhu 
prejavila záujem – zasne-
žovanie totiž nefunguje.
 Podľa Ivana Ivaniča, 
predsedu telovýchovnej 
jednoty, keby bolo zasne-
žovanie in-line dráhy na 
Skalke funkčné, nemu-

In-line dráhu sa pokúsi 
sprevádzkovať Biela stopa
In-line dráhu na Skalke, ktorú vybudovalo mesto v rámci projektu spolu s Relax 
centrom, bude prevádzkovať telovýchovná jednota Biela stopa. 

seli by zrušiť ostatný roč-
ník Bielej stopy. „Rozhodli 
sme sa, že z klubovej kasy 
zaplatíme analýzu toho, kde 
je vlastne so zasnežovaním 
dráhy problém a nechali sme 
si urobiť predbežné kalkulá-
cie na vyriešenie problému. 
Pohybujeme sa v rámci in-
vestícií medzi 15 – 20 tis. €. 
na to, aby zasnežovanie fun-
govalo,“ povedal Ivan Ivanič.  
 Mestské zastupiteľstvo jed-
nomyseľne chválilo prenájom 
dráhy na 30 rokov a zároveň 

chválilo uznesenie, ktorým 
požiadalo hlavnú kontrolórku 
zistiť príčiny nefunkčnosti za-
snežovania dráhy.
 Telovýchovná jednota Biela 
stopa sa teraz bude pokúšať 
získať finančné prostriedky 
na opravu nefunkčného za-
snežovania. „Viem sľúbiť, 
že majetok, ktorý nám bol 
zverený, si budeme vážiť a 
pokúsime sa pohnúť ďalej,“ 
povedal Ivan Ivanič. 

Silver Jurtinus

Ivan Petráš: 
Vedenie mesta
nekonalo
Za celé volebné obdobie 
primátorka nezvolala je-
diné spoločné stretnutie s 
cieľom vydiskutovať situ-
áciu a snažiť sa dohodnúť 
aj za cenu kompromisov 
na obidvoch stranách. 
Rozhodla sa väčšinu 
poslancov ignorovať a 
brať nás ako nutné zlo v 
samospráve. Dôkazom 
toho sú aj nenaplnené 
uznesenia, nepodpísa-
né zmluvy, nevymáhané 
evidované nedoplatky za 
nájom, neplnenie právo-
platnej zmluvy o nájme 
dopravného prostriedku 
zo dňa 20. 9. 2006, ne-
riešenie reklamácií na 
mestských objektoch a 
zariadeniach. Nerozuz-
lenie komplikovaných 
zmluvných vzťahov na 
Skalke. Nezadanie vy-
pracovania ÚPD zóny 
Skalka tak, ako sa uvád-
za v uznesení MsZ z roku 
(2012). Vedenie mesta 
nekonalo pri znehodnote-
ní majetku v správe mes-
ta  – zasnežovanie in-line 
dráhy. Jej poškodenie a 
nefunkčnosť nikdy ne-
bola zosobnená, ani nik 
nebol zobraný na zodpo-
vednosť. Na všetko som 
upozorňoval aj na roko-
vaní MsZ v niektorých 
bodoch aj viackrát.

Poslanec Ivan Petráš a primátorka Zuzana 
Balážová o Skalke
Poslanec Ivan Petráš žiadal uverejniť v Kremnických novinách svoj článok, v 
ktorom kritizuje primátorku mesta. Časť článku sme uverejnili v rubrike Priestor 
pre volených predstaviteľov samosprávy, na strednú pasáž článku reagovala 
primátorka mesta Zuzana Balážová.

Zuzana Balážová: 
Obviňujú ma z niečoho, 
čo som nezavinila
V čase, keď som nastúpila 
do funkcie primátorky, som 
našla na úrade doslova 
klbko zmlúv a ich dodatkov 
týkajúcich sa Skalky a spo-
ločnosti Coimex. Jednalo sa 
celkom o 11 zmlúv a 4 do-
datky k týmto zmluvám. Kó-
pie týchto zmlúv a dodatkov 
dostali k dispozícii poslanci 
MsZ aj vo volebnom období 
2007 – 2010, aj vo voleb-
nom období 2011 – 2014.
Tieto zmluvy boli podľa môj-
ho názoru nevýhodné pre 
mesto, no nebolo možné 
ich vypovedať. Sám pán po-
slanec Petráš mi odporučil 
svojho známeho právnika, 
aby sme sa pokúsili zmluv-
né vzťahy s Coimexom a 
jeho spriaznenými spoloč-
nosťami rozviazať, no ani po 
opakovaných konzultáciách 
sme nenašli riešenie, ktoré 
by mesto Kremnica nepo-
škodilo. Spomínaný právnik 
sa zúčastnil na konzultácii 
aj s poslancami mestského 
zastupiteľstva, no táto nepri-
niesla konkrétny návrh, ako 
možno pokračovať v rozuz-
lení komplikovaných zmluv-
ných vzťahov. Jednoducho 
povedané: ak sa raz uzavrie 
zlá zmluva, ťažko ju možno 
napraviť. 
 Čo sa týka územno-pláno-
vacej dokumentácie Skalky, 
sama som zastávala názor, 

že je veľmi zle spracovaná a 
je potrebné celý územný plán 
prepracovať. Žiaľ, napriek 
tomu, že oddelenie výstav-
by opakovane navrhovalo 
zahrnúť do rozpočtu mesta 
finančné prostriedky na spra-
covanie územného plánu 
Skalky, nikdy sa v rozpočte 
mesta nenašli prostriedky 
na prefinancovanie tejto po-
ložky. Do konca novembra 
2014 budú spracované pod-
klady pre územno-plánova-
ciu dokumentáciu Skalky, 
tzv. analýzy a rozbory. Bude 
v rukách nových poslancov, 
či sa rozhodnú uprednost-
niť tento problém a schvália 
financie aj na spracovanie 
územného plánu.    
 Čo sa týka poškodenia 
zariadenia na zasnežova-
nie in-line dráhy, pracovníci 
zodpovední za jeho funkč-
nosť zatajili, že došlo k jeho 
poškodeniu. Až po nástupe 
novej riaditeľky som sa do-
zvedela o škode, no nemala 
som ju komu zosobniť. Kaž-
dý, kto pozná zákonník prá-
ce, vie, o čom hovorím.
 Nemám radosť z toho, že 
Skalka je takýmto problé-
movým objektom. Chyby z 
minulosti už nie je možné 
napraviť. Snažila som sa o 
to, aby vzťahy s Coimexom 
boli aspoň trochu vyvážené, 
čo sa mi napokon podarilo. 
Pán poslanec ma obviňuje z 
niečoho, čo som nezavinila.

 (51)

Mestský úrad v Kremnici v zmysle platného 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta 
Kremnica č. 4/2005 o nakladaní s komunálny-
mi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi  
oznamuje občanom mesta Kremnica, že

 dňa 20. 11. 2014 t. j vo štvrtok
 sa uskutoční zber drevného odpadu.
Zber je určený pre občanov mesta Kremni-
ca, ktorí nemôžu tento odpad skompostovať 
alebo použiť ako palivo. Konáre je potrebné 
upraviť na dĺžku max. 2 m a pevne zviazať 

Zber drevného odpadu 

Žalobu na spoločnosť 
EURO-BUILDING a.s. 
podalo mesto Kremnica 
začiatkom roka 2012 a 
žiada v nej o bezplatné 
odstránenie vád stavby.
Na predošlých pojed-
návaniach obe strany 

Kvôli Relax centru sa mesto súdi s dodávateľom
Ani po vyše dvoch rokoch nie je ukončený súdny spor medzi mestom Kremnica a 
spoločnosťou EURO- BUILDING a. s., ktorá realizovala stavbu Relax centra na Skalke. 

Silver Jurtinus

predniesli svoje stanoviská, 
súdny znalec vypracoval 
posudok a obe strany sa k 
nemu mali možnosť vyjadriť.
 Vo štvrtok 23. októbra sa 
malo na okresnom súde v 
Bratislave uskutočniť ďalšie 
pojednávanie, z dôvodu 

práceneschopnosti zá-
konného sudcu však bolo 
pojednávanie zrušené. 
 Termín ďalšieho pojedná-
vania zatiaľ nebol určený. 

Názory: 

do balíkov s ručne manipulovateľnou hmotno-
sťou a vyložiť pred dom na viditeľné miesto 
v určenom termíne zberu. Prosíme občanov, 
aby v tento deň vyložili len drevný odpad a 
nemiešali ho s iným biologicko rozložitelným 
odpadom.  
  Konáre, ktoré budú vyložené pred dom po 
termíne zberu alebo nebudú v balíkoch urče-
ných rozmerov, nebudú odvezené.     

Mestský úrad v Kremnici – oddelenie mest-
skej zelene vám ďakuje za porozumenie.
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Samospráva

Riaditeľ oddelenia technic-
kých služieb Peter Grosch 
sa od svojho nástupu do 
funkcie intenzívne zaoberá 
otázkou, ako zvýšiť podiel 
vyseparovaného odpadu. 
Po dva a pol roku prizná-
va: „Sme na tom veľmi zle! 
Sprevádzkovali sme sepa-
račný dvor, ale ideme na 
polovičný, štvrtinový výkon. 
Máme vybavenie aj pries-
tory na to, aby sme spra-
covali mnohonásobne viac 
odpadu a získali finančné 
prostriedky z jeho  predaja. 
Veď vyseparované plasty 
dokážeme predať za 420 € 
za tonu, papier za 120 € za 
tonu, sklo za 50 € za tonu. 

Ak nezačneme odpad separovať,
budeme platiť vyššie poplatky
Kremničania sú v separácii odpadu hlboko pod celoslovenským priemerom, pritom platíme jeden z najnižších poplatkov za odpad v okolí. Tento stav je 
neudržateľný. Buď začneme separovať, alebo budeme platiť viac.  

Pri vyseparovanom biood-
pade môžeme ušetriť 39 € 
za tonu, ktoré inak musíme 
zaplatiť za jeho uloženie na 
skládke. Kremničania ale 
neseparujú. Pritom si musia 
uvedomiť, že na to doplatia 
len oni sami.“

Kremnica 
hlboko pod 

celoslovenským 
priemerom

V Kremnici je podiel separá-
cie ku komunálnemu odpa-
du len 10%, čo je hlboko pod 
celoslovenským priemerom. 
Mesto Kremnica ročne do-

Kontakt na oddelenie 
technických služieb:

ts@kremnica.sk
045/ 6742 951

S lisovaním plastov začali v zbernom dvore v máji 2013.

V druhej časti prvej etapy, na 
Matunákovej a Veterníckej, 
prebiehajú zásypové prá-
ce teplovodných rozvodov. 
V druhej etape investičnej 
akcie prebiehajú výkopové 
práce a montáž teplovodné-
ho potrubia.
 „Odberateľov tepla chce-
me požiadať, že v prípade, 
ak netečie nie len teplá, 
ale aj studená voda, je po-
trebné kontaktovať Stre-
doslovenskú vodárenskú 
prevádzkovú spoločnosť. Je 
veľká pravdepodobnosť, že 
pri výpadku teplej a zároveň 
aj studenej vody sa jedná o 
poruchu na strane dodáva-
teľa studenej vody,“ upozor-
ňuje Navrátilová. 
 Predpoklad ukončenia 
prác je v novembri 2014 s 
tým, že niektoré finálne po-
vrchové úpravy budú realizo-
vané na jar 2015.                         

Výmena rozvodov tepla prebehla
bez komplikácií

pláca na likvidáciu komu-
nálneho odpadu približne 50 
000 €. Bez príspevku mesta 
by sa poplatok vyšplhal zo 
súčasných 19,80 € až na 
29 € na osobu. Naše mesto 
má pritom jeden z najmen-
ších poplatkov za odpad na 
osobu v regióne. Napríklad 
Banská Štiavnica má po-
platok 23 €, Zvolen 25 €, 
Prievidza 26,82 € a Banská 
Bystrica 29,20 €.
 Jedinou možnosťou ako 
predísť zvýšeniu poplatku 
za odpad, je podľa Groscha 
zlepšenie separácie. „Mesto 
vytvára vhodné podmienky 
na separáciu – obyvatelia 
bytových domov majú zria-

dené stojiská pre zvony na 
separovaný zber, z rodin-
ných domov odvážajú tech-
nické služby vyseparované 
zložky raz do mesiaca. Kaž-
dý rok máme v pláne vytvo-
riť aspoň jedno nové stojisko 
na zber separovaných zlo-
žiek, a preto sa obraciame 
na obyvateľov mesta, aby 
sami navrhli kam umiestniť 
zvony a ako zlepšiť zber,“ 
vyzýva riaditeľ technických 
služieb. Svedomitých obča-
nov, ktorí dôsledne sepa-
rujú, plánuje v budúcnosti 
odmeňovať. 

Zväčšili
 kompostovisko

V auguste prebiehali te-
rénne úpravy na mestskom 
kompostovisku, ktoré zväč-
šili kapacitu kompostoviska 
dvojnásobne. Areál oplotili 
a do konca roka pribudne aj 
stroj na triedenie kompos-
tu. „Denne budeme môcť 
spracovať 10 ton kompostu. 
Stroj budeme využívať aj 
na preosievanie štrku po-
užitého pri zimnej údržbe. 
Doteraz sme ho preosievali 
ručne, teraz to bude omno-
ho jednoduchšie a ušetríme 
aj na posypovom materiáli, 
ktorý nebudeme musieť do-
kupovať v takom množstve 
ako doteraz,“ hovorí Peter 
Grosch. Keďže komposto-
visko už je oplotené, biood-
pad bude možné vyvážať 

na kompostovisko v utorok, 
štvrtok a v sobotu medzi 
15.00 a 18.00 hodinou, ale-
bo po dohode s oddelením 
technických služieb. Odde-
lenie mestskej zelene bude 

odvážať drevný odpad rov-
nako ako doteraz. Do úprav 
areálu kompostoviska od-
delenie technických služieb 
investovalo 3 000 €. 

pokračovanie zo str. 1
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1) Kvalifikačné predpoklady a osobitné kvalifikačné pred-
poklady na vykonávanie funkcie:
a) kvalifikačné predpoklady v súlade so zákonom č. 317/2009 
Z.z. o pedagogických a odborných zamestnancoch,
b) odborná a pedagogická spôsobilosť podľa vyhlášky MŠVVaŠ 
SR č. 437/2009 Z.z., ktorou sa ustanovujú kvalifikačné predpo-
klady a osobitné kvalifikačné požiadavky pre jednotlivé kategó-
rie pedagogických zamestnancov a odborných zamestnancov,
c) najmenej päť rokov pedagogickej praxe,
d) bezúhonnosť,
e) zdravotná spôsobilosť /telesná i duševná/,
f) ovládanie štátneho jazyka.

2) Ostatné kritériá a požiadavky:
g) organizačné a riadiace schopnosti,
h) práca s PC,
i) komunikačné zručnosti na úrovni vedúceho zamestnanca,
j) znalosť príslušnej legislatívy,
k) flexibilita.

3) Požadované doklady a písomnosti k účasti na výbero-
vom konaní:
l) písomná žiadosť o zaradenie do výberového konania
m) profesijný životopis,
n) overené doklady o nadobudnutom vzdelaní,
o) doklad o požadovanej dĺžke pedagogickej praxe,
p) doklad o absolvovaní prvej atestácie alebo jej náhrady,
q) výpis z registra trestov (nie starší ako 3 mesiace),
r) písomný návrh koncepcie rozvoja školy
s) písomný súhlas uchádzača so spracovaním osobných 
údajov podľa zákona č. 122/2013 Z.z. o ochrane osobných 
údajov

Súčasťou prihlášky do výberového konania je i návrh koncep-
cie rozvoja Materskej školy, Dolná 57/37 v Kremnici a eloko-
vaného pracoviska na Ul. J. Langsfelda v Kremnici.
Termín podania: prihlášku do výberového konania je po-
trebné predložiť najneskôr do 31. októbra 2014 na adresu: 
Mestský úrad Kremnica, Štefánikovo námestie 1/1, 967 01 
Kremnica. Rozhoduje dátum pečiatky pošty alebo deň osob-
ného doručenia v podateľni Mestského úradu v Kremnici a 
požadované doklady je potrebné predložiť v zatvorenej obál-
ke s označením: „Výberové konanie – riaditeľ/riaditeľka MŠ 
v Kremnici “.   

Silver Jurtinus

Mesto Kremnica v zastúpení: RNDr. Zuzanou Balážovou, 
primátorkou mesta vyhlasuje v zmysle ustanovení § 4 ods. 1 
zákona NR SR č. 596/2003 Z.z. o štátnej správe v školstve 
a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zá-
konov a § 5 zákona NR SR č. 552/2003 Z.z. o výkone práce 
vo verejnom záujme v znení neskorších predpisov výberové 
konanie na obsadenie miesta riaditeľa Materskej školy, Dolná 
ulica 57/37, 967 01 Kremnica s termínom nástupu 1. 12. 2014.

VÝBEROVÉ KONANIE
– riaditeľ materskej školy

RNDr. Zuzana Balážová, primátorka mesta
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Milujem Kremnicu

Miro Marko

Miroslav Marko

Okrsok č. 1: 
(zahŕňa volebný obvod č. 1- 829 voličov) 

pre voličov bývajúcich v uliciach: Zámocké námestie, Zlatá ulica, Továrenská ulica, Ulica Jurka Langsfelda, Ulica Ľudovíta 
Štúra, Ulica Rumunskej armády, Kutnohorská ulica, Banská cesta, Nová dolina, Ulica Jula Horvátha (čísla domov 860, 861, 
862, 863, 865, 871, 872, 878, 887, 888, 892, 893, 894, 896, 897, 898, 899, 900, 901, 912, 913, 916, 917, 918, 919, 920 a 
922), Revolta

Volebná miestnosť – Hasičská zbrojnica, zasadačka, Ulica Jurka Langsfelda č. 698/13

Okrsok č. 2:
(zahŕňa volebný obvod č. 2 – 850 voličov) 

pre voličov bývajúcich v uliciach: Ulica Sama Chalupku, Ulica Československej armády, Zechenterova ulica (čísla domov 327, 
328, 329, 331, 332, 333, 334, 335, 336, 337, 338, 339, 340, 341, 342, 343, 344, 345, 346, 349, 350, 352, 362, 363, 364, 365, 
366, 367, 368, 369, 370, 371, 372, 373, 374 a 1179)

Volebná miestnosť – Mestské kultúrne stredisko, prízemie vpravo, Ulica Pavla Križku č. 391/6

 
Okrsok č. 3: 
(zahŕňa volebný obvod č. 3 – 854 voličov) 

pre voličov bývajúcich v uliciach: Štefánikovo námestie, Námestie SNP, Angyalova ulica, Bystrická ulica, Partizánska dolina, 
Ulica Pavla Križku, Ulica Jána Kollára

Volebná miestnosť – Mestský úrad, radná sieň, Štefánikovo námestie č. 1/1

 
Okrsok č. 4:
(zahŕňa volebný obvod č. 4 – 935 voličov) 

pre voličov bývajúcich v uliciach: Matunákova ulica, Dolná ulica (čísla domov 39, 40, 41, 42, 43, 44, 45, 46, 1362, 47, 48, 49, 
67, 68, 69, 70, 71, 72, 73, 74, 75, 76, 77, 78,79, 80, 81, 82, 83, 84, 85, 86, 87, 88, 89, 90, 91, 92, 93 a 96), Ulica Jula Horvátha 
(čísla domov 902, 903, 904, 905, 924, 954, 955, 956 a 957)

Volebná miestnosť – Mestské kultúrne stredisko, prízemie vľavo, Ulica Pavla Križku č. 391/6

 
Okrsok č. 5: 
(zahŕňa volebný obvod č. 5 – 982 voličov) 

pre voličov bývajúcich v uliciach: Veternícka ulica, Dolná ulica (čísla domov 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 62, 63, 65, 66, 100, 102 
a 108) Zechenterova ulica (čísla domov 353, 354, 355, 356, 357, 358, 359 a 360) Ulica Jula Horvátha (čísla domov 879, 881, 
883, 884, 925, 926, 927, 928 a 929), Galandov majer

Volebná miestnosť – Mestské kultúrne stredisko, prízemie vľavo vzadu, Ulica Pavla Križku č. 391/6

Volebné miestnosti pre voľby do orgánov samosprávy
Primátorka mesta Kremnica podľa § 10 ods. 2 zákona SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí v znení neskorších predpisov utvára na odovzdávanie 
hlasovacích lístkov a sčítanie hlasov pre voľby do orgánov samosprávy obcí konané dňa 15. novembra 2014 v meste Kremnica 5 volebných okrskov a určuje nasledovné 
volebné miestnosti.

ťažba zlata v Kremnici, turistic-
ký ruch a mestský rozpočet. Tretí 
okruh bude tvoriť diskusný ring, 
kde budú môcť klásť otázky ľudia 
z publika. Aby sa predišlo „nahrá-
vačským otázkam“ budú môcť na 
položené otázky odpovedať aj tí, 
ktorým neboli položené. Predvo-
lebný ring by mal slúžiť najmä ob-
čanom pri rozhodovaní sa. ,,Takúto 
diskusiu sme robili v spolupráci 
s OZ 1115 aj pred štyrmi rokmi. 
Podľa mnohých následných reak-
cií, sme zistili, že viacerí voliči sa 
rozhodli práve na základe vystúpe-
nia svojho kandidáta. Je predsa 
niečo iné predvolebný leták a pria-
ma reakcia kandidáta pred zaplne-
ným kinom. A to je hlavný dôvod, 

Kremnickí kandidáti 
na primátora sa stretnú
v predvolebnom diskusnom 
ringu
pokračovanie zo str. 1

prečo ju organizujeme aj k týmto 
voľbám. Diskusia bude samozrej-
me následne zverejnená aj na 
portáli Žiar24," vysvetľuje Martin 
Károly, šéfredaktor portálu Žiar24.

Prisľúbili sa všetci
Vypočuť si, čo majú primátorskí 
kandidáti na srdci, či položiť otáz-
ku môžete aj vy. Diskusia sa usku-
toční 5. novembra o 18:00 v kine 
Akropola. Tohtoročná kandidátska 
osmička sa stretne v plnej zosta-
ve. „Tešíme sa, že naše pozvanie 
prijali všetci kandidáti, takže voliči 
sa môžu tešiť na zaujímavý pred-
volebný ring,“ dodáva Károly.“  

Barbara Dallosová

inzercia
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Vojtech Adamec VZDELANIE 
Mám stredoškolské vzde-
lanie na stavebnej škole             
v Prievidzi, odbor murár.

KARIÉRA 
Po škole som bol robotník, 
potom rok vojny. Po vojne 
som pracoval v autodoprave 
u Vladka Baláža, ktorý mi dal 
veľa rád do života a veľmi 
mi pomohol. Potom som sa 
dal na podnikanie v odbore, 
v ktorom som sa vyučil a to 
robím až doteraz.

STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ 
Nie som v žiadnej strane a 
vlastne, ktorá je tá dobrá???

FINANCOVANIE KAMPANE 
Financovanie kampane - 
však z výplaty. Aj tak treba 
šetriť a podľa mňa tu ide o 
ľudí Kremnice a nie kto koľko 
má peňazí na kampaň, tu je 
to o Voličoch mesta.

TÍM 
Tak to sú moji blízki známi a 
potom uvidíme či.

VOLEBNÝ PROGRAM 
Priorita číslo 1: zrušiť po-
platky za parkovanie pred 
bytovkami, domami, ako aj 
poplatky za uskladnenie pali-
vového dreva, za ktoré ľudia 
platia. Veď občania platia 
dane a iné poplatky a to sú 
aj podľa mňa už aj tak vy-
soké. Parkovné pri Jednote 
bezplatné, a prečo za jeden 
nákup papuča alebo pokuta, 
tak takto si to občania Krem-
nice nezaslúžia. A kúpalisko 
Katarína získať pod správu 

mesta a vybudovať systém 
celoročnej prevádzky. A 3. 
bod je taký, ktorý ma dve 
veci spojené: plat primátora 
polovičný a rozdiel sa pre-
investuje na mestské škôl-
ky a centrum voľného času, 
ktoré sa starajú o deti a tam 
tie peniaze fakt potrebujú, 
sám mam deti a viem, ako to 
tam funguje, je to na hranici 
únosnosti!!!

PLÁN
Som jednoduchý občan, aj ja 
mám chyby, ale som skrom-
ný a viem si občanov vážiť 
veď dôležití sú občania a oni 
tvoria mesto a to mesto je 
naša Kremnica. A ako prvé 
by som sa chcel stretnúť z 
občanmi mesta a vypočuť 
si od nich svoje požiadavky 
a problémy, tak sa dozviem 
oveľa viac a budeme to riešiť 
spoločne.

Norbert Boldiš 

VZDELANIE 
V rokoch 1979 – 1983 učňov-
ská škola odbor elektrome-
chanik rozvodných zariadení 
pre Rudné Bane Kremnica 
- 1983 – 1985 večerná prie-
myslovka ukončená matu-

ritnou skúškou. V súčasnej 
dobe študujem    v druhom 
ročníku Vysokej školy ekonó-
mie a manažmentu verejnej 
správy v Bratislave

KARIÉRA 
- od 1983 – 1985 pracovník 
elektroúdržby Rudné Bane 
Kremnica
- 1985 – 1992 samostatný 
referent oddelenia technickej 
kontroly pri výrobe AKU pecí
- 1992 – 2013 SZČO v oblas-
ti televíznej techniky
- Od 4. 9. 2013 konateľ Bol-
diš a spol., s.r.o. Kremnica
- Od 1. 1. 2008 pracovník 
Kremnickej banskej spo-
ločnosti s.r.o. Kremnica 
ako operátor energetických 
zaria dení

STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ 
1987 – 2002 člen KSS, po 
transformácii KSS člen SDĽ
po zlúčení zo stranou Smer 
SD členom strany SMER SD.
Od 2012 bez politickej 
príslušnosti

FINANCOVANIE KAMPANE
Svoju kampaň si financujem 
z vlastných zdrojov. Rozpo-
čet by nemal prekročiť 1000 
Eur. Náklady na tlačoviny.

TÍM 
Volebný tím konkrétny ne-
mám. Pri tvorbe volebného 
programu som požiadal o 
pomoc miestne osobnosti, 
ktoré pracujú vo vedúcich 
funkciách v jednotlivých 
oblastiach tak, ako sú pre-

zentované vo volebnom 
programe. Keďže sú to ve-
dúci pracovníci v záujme ich 
bezpečnosti, nebudem ich 
mená zverejňovať. Neplánu-
jem nikoho z nich v prípade 
volebného úspechu brať ako 
kolegu na mestský úrad.

VOLEBNÝ PROGRAM
Na túto otázku sa veľmi ťaž-
ko odpovedá, nakoľko po-
važujem všetky otázky vo 
volebnom programe za veľ-
mi dôležité. Oblasť mestský 
úrad. Snáď za najdôležitejšie 
považujem transformáciu 
oddelení mestského úradu 
za účelom zvýšenej efektivity 
práce a priblíženia sa k ob-
čanom. Oblasť výstavba. Za-
čatie bytovej výstavby, ktorá 

tu nefunguje od r. 1989, vy-
budovanie obchodného re-
ťazca a krytej tržnice, oprava 
chodníkov. Oblasť zdravot-
níctva. Zvýšenie zdravotnej 
starostlivosti zabezpečením 
lekárskych služieb rôznych 
oblastí, skultúrnenie priesto-
rov polikliniky, výmena sanit-
ného vozidla. Toľko v skratke 
z troch oblastí, ktoré sú veľ-
mi žiadané medzi občanmi. 
Realizáciu však rozoberať 
podrobne nebudem,  nakoľ-
ko všetko závisí od výsled-
ku volieb poslancov MsZ a 
pružnosti súčasného vede-
nia pri odovzdávaní úradu. 
Kompletný volebný program 
zverejnený v termíne od 28. 
októbra 2014. V prípade zá-
ujmu a e-mailovej požiadav-

ky na adresu boldisaspol@
gmail.com vo vyššie uvede-
nom termíne bude volebný 
program kompletne odosla-
ný.    

PLÁN
V prípade úspechu vo voľ-
bách a nástupu do funkcie 
bude nasledovať množstvo 
rokovaní s poslancami a 
predstaviteľmi politických 
strán úspešných vo voľbách 
za účelom v čo najkratšej 
dobe zaistiť normálnu čin-
nosť úradu a Mestského 
úradu, príprava volebného 
programu mestského zastu-
piteľstva, naštartovať všetky 
projekty, ktoré budú potrebo-
vať dlhšiu dobu na realizáciu.

Alexander 
Ferenčík

VZDELANIE
Po absolvovaní ZŠ v Kremni-
ci som študoval na kremnic-
kom gymnáziu. Ďalej sa moje 
kroky uberali ekonomickým 
smerom – na Ekonomickej 
fakulte UMB Banská Bystrica 
som vyštudoval odbor Verej-
ná ekonomika a správa. Po 
jeho ukončení som sa ešte 
dal na štúdium práva, tiež 

v Banskej Bystrici, kde som 
promoval v roku 2008. Na 
tejto fakulte v súčasnosti ab-
solvujem rigorózne konanie. 
Mojim najvyšším dosiahnu-
tým vzdelaním je vysoko-
školské (zatiaľ) 2. stupňa.

KARIÉRA
Počas štúdia som krátko 
podnikal v oblasti reštau-
račných a pohostinských 
služieb. Po skončení štúdia, 
presnejšie od roku 2004 pod-
nikám v oblasti stavebnej vý-
roby až dodnes.

STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ
Nie som členom žiadnej poli-
tickej strany ani hnutia. Kan-
didujem ako nezávislý kandi-
dát bez akejkoľvek straníckej 
podpory. 

FINANCOVANIE KAMPANE
Presný finančný obnos, 
ktorý predvolebná kampaň 
„spotrebuje“ si netrúfam od-

hadnúť. Predvolebnú kam-
paň financujem výlučne z 
vlastných zdrojov. Predstava 
sponzorov alebo darcov vo 
volebnej kampani sa v mo-
jom myslení spája s pojmami 
ako vďačnosť v lepšom prí-
pade, alebo skôr poslušnosť 
(...)  v horšom prípade.

TÍM
Vo svojej kampani nevyu-
žívam tím poradcov, väčši-
nu vecí riešim sám (mimo 
grafickej úpravy, fotografií 
a pod.)  V prípade úspechu 
vo voľbách budem „svojich 
ľudí“ vyberať skôr podľa od-
bornosti a skúseností než na 
báze zásluhovosti. 

VOLEBNÝ PROGRAM
Vzhľadom na východiská, 
ktoré Kremnica má, volebné 
programy kandidátov budú 
mať mnoho spoločného, ide 
skôr o spôsob, aký použijú 
na dosiahnutie svojich cie-

ľov. Nemyslím, že na dôve-
ryhodnosti pridáva fakt, ak 
niektorí z volených zástup-
cov 4, 8 alebo dokonca 12 
rokov hovoria o riešení všet-
kých možných problémov a 
reálne skutky – aj to len tie, 
ktoré sú „na očiach“ a vyze-
rajú dobre pre voliča - vidíme 
len rok pred voľbami. Vadí mi 
politická kultúra v kremnic-
kých poslaneckých laviciach 
– spory sa vyostrili práve v 
čase profilovania volebných 
zoskupení. Slová o novej, 
lepšej politickej kultúre ne-
znejú presvedčivo od tých, 
ktorí celú dobu svojho pôso-
benia v zastupiteľstve auto-
ritatívne presadzovali svoje 
názory resp. názory svojich 
skupín. Aj keď najdôležitej-
ším je fungovanie samosprá-
vy ako celku, ciele môjho 
pôsobenia by som zhrnul do 
týchto bodov:
Cestovný ruch   -   rozvoj 
mesta je úzko spätý s roz-

vojom turizmu. Negatívom je 
hlavne to, že v našom prípa-
de sa jedná prevažne o tzv. 
jednodňovú turistiku, kde 
návštevníci mesta po preh-
liadnutí pamiatok a okolia 
nezotrvajú u nás dlhšie ako 
jeden deň, to znamená ne-
prenocujú, nevyužívajú ďal-
šie služby v našom regióne.    
Deti, rodina – pre vytváranie 
pracovných miest má mesto 
len malé možnosti. Podstat-
nú časť dňa však obyvatelia 
trávia v mieste bydliska, či pri 
oddychu. Bytová výstavba v 
Kremnici stagnuje. Okrem 
financovania a úspešného 
ukončenia projektov, ktoré 
sa už realizujú, mám v plá-
ne na báze tohoto modelu 
(výstavba nájomných bytov) 
ďalšie projekty. Ako relatív-
ne čerstvého rodiča vidím 
tiež nedostatky v možnostich 
využívania voľného času pre 
matky s malými deťmi. Táto 
téma má súvislosť s relatív-

ne silnými populačnými roč-
níkmi. Nemám na mysli det-
ské ihriská, ale priestory pre 
matky s deťmi. 
Mesto -  možností pre ďalší 
rozvoj je mnoho. Ale naozaj 
už musí ísť o rozvoj – Tech-
nické služby majú priestor 
pre vykonávanie podnika-
teľskej činnosti, Mestské lesy 
tiež majú priestor pre rozší-
renie. Chcem hlavne podpo-
riť existujúce a fungujúce ak-
tivity v meste, aby následne 
mohol byť financovaný roz-
voj a údržba miestnych ko-
munikácií, ale tiež priestorov 
pre voľný čas. Podrobnejšie 
sa týmto témam budem ve-
novať v mojich predvoleb-
ných materáloch.

PLÁN
Svoj prvý krok nemám naplá-
novaný. Nejde o silné slová 
o prvom opatrení, ide skôr o 
to, čo sa bude diať celé štyri 
roky funkčného obdobia.

Prinášame odpovede všetkých kandidátov na primátora, ktorým sme poskytli rovnaký priestor, aby sa formou ankety predstavili voličom, predostreli svoj 
program a načrtli svoje plány. Anketa je zostavená tak, aby si čitatelia dokázal vytvoriť komplexný obraz o kandidátoch a ich volebnom programe. Zvolili 
sme sedem tematických okruhov: 1. VZDELANIE - Aké školy ste navštevovali? Aké máte najvyššie dosiahnuté vzdelanie? 2. KARIÉRA - Môžete priblížiť 
vašu pracovnú kariéru? 3. STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ - Ste, boli ste členom nejakej politickej strany alebo hnutia? Prosím vypíšte všetky od minulosti 
až po súčasnosť. Boli ste pred rokom 1989 členom komunistickej strany? 4. FINANCOVANIE KAMPANE - Koľko financií plánujete investovať do svojej 
predvolebnej kampane? Z akých zdrojov kampaň financujete? Môžete zverejniť svojich sponzorov a sumy, akými vám na kampaň prispeli? 5. TÍM - Využí-
vate služby poradcov? Máte volebný tím? Môžete ich predstaviť? V prípade, že budete úspešný, príde niekto z nich na radnicu spolu s vami? 6. VOLEBNÝ 
PROGRAM - Aké sú 3 najdôležitejšie body vášho volebného programu? Ako ich chcete realizovať? Prosím, buďte čo najviac konkrétny. 7. PLÁN - Čo prvé 
urobíte vo funkcii primátora mesta Kremnica? Máte pripravené konkrétne opatrenia, ktoré budete v prípade svojho úspechu realizovať? 

Predvolebná anketa kandidátov na primátora

• Volič je povinný preukázať 
sa pred hlasovaním preuka-
zom totožnosti. Po preuká-
zaní totožnosti a po zázname 
v zozname voličov dostane 
volič vo volebnej miestnosti 

od okrskovej volebnej komi-
sie prázdnu obálku opatrenú 
odtlačkom úradnej pečiatky 
mesta a dva hlasovacie líst-
ky. Hlasovací lístok pre voľby 
primátora a hlasovací lístok 
pre voľby poslancov mest-
ského zastupiteľstva.

• Hlasovací lístok pre voľby 
primátora mesta a hlasovací 
lístok pre voľby poslancov 
mestského zastupiteľstva sú 
označené na ľavom okraji fa-
rebným pruhom.

• Po prevzatí obálky a hlaso-

vacích lístkov vstúpi volič do 
priestoru určeného na úpra-
vu hlasovacích lístkov, t.j. na 
odovzdanie hlasu vybraným 
kandidátom – zakrúžkova-
ním ich poradového čísla.

• Na hlasovacom lístku pre 

voľby primátora mesta za
krúžkuje volič poradové číslo 
len jedného kandidáta.

• Na hlasovacom lístku pre 
voľby poslancov mestského 
zastupiteľstva zakrúžkuje 
volič poradové čísla jed-

notlivých kandidátov, avšak 
najviac u toľkých kandidátov, 
aký počet poslancov má byť 
vo volebnom obvode zvole-
ný. Tento údaj je uvedený na 
hlasovacom lístku.

Informácie pre voliča

37 r., stavbár, ČSA 203/41, 
NEKA

51 r., strojník, J. Horvátha 
892/14, NEKA

Ing. Mgr., 36 r., súkromný 
podnikateľ, Zechenterova 
362/36, NEKA

pokračovanie na str. 6
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Vojtech Adamec VZDELANIE 
Mám stredoškolské vzde-
lanie na stavebnej škole             
v Prievidzi, odbor murár.

KARIÉRA 
Po škole som bol robotník, 
potom rok vojny. Po vojne 
som pracoval v autodoprave 
u Vladka Baláža, ktorý mi dal 
veľa rád do života a veľmi 
mi pomohol. Potom som sa 
dal na podnikanie v odbore, 
v ktorom som sa vyučil a to 
robím až doteraz.

STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ 
Nie som v žiadnej strane a 
vlastne, ktorá je tá dobrá???

FINANCOVANIE KAMPANE 
Financovanie kampane - 
však z výplaty. Aj tak treba 
šetriť a podľa mňa tu ide o 
ľudí Kremnice a nie kto koľko 
má peňazí na kampaň, tu je 
to o Voličoch mesta.

TÍM 
Tak to sú moji blízki známi a 
potom uvidíme či.

VOLEBNÝ PROGRAM 
Priorita číslo 1: zrušiť po-
platky za parkovanie pred 
bytovkami, domami, ako aj 
poplatky za uskladnenie pali-
vového dreva, za ktoré ľudia 
platia. Veď občania platia 
dane a iné poplatky a to sú 
aj podľa mňa už aj tak vy-
soké. Parkovné pri Jednote 
bezplatné, a prečo za jeden 
nákup papuča alebo pokuta, 
tak takto si to občania Krem-
nice nezaslúžia. A kúpalisko 
Katarína získať pod správu 

mesta a vybudovať systém 
celoročnej prevádzky. A 3. 
bod je taký, ktorý ma dve 
veci spojené: plat primátora 
polovičný a rozdiel sa pre-
investuje na mestské škôl-
ky a centrum voľného času, 
ktoré sa starajú o deti a tam 
tie peniaze fakt potrebujú, 
sám mam deti a viem, ako to 
tam funguje, je to na hranici 
únosnosti!!!

PLÁN
Som jednoduchý občan, aj ja 
mám chyby, ale som skrom-
ný a viem si občanov vážiť 
veď dôležití sú občania a oni 
tvoria mesto a to mesto je 
naša Kremnica. A ako prvé 
by som sa chcel stretnúť z 
občanmi mesta a vypočuť 
si od nich svoje požiadavky 
a problémy, tak sa dozviem 
oveľa viac a budeme to riešiť 
spoločne.

Norbert Boldiš 

VZDELANIE 
V rokoch 1979 – 1983 učňov-
ská škola odbor elektrome-
chanik rozvodných zariadení 
pre Rudné Bane Kremnica 
- 1983 – 1985 večerná prie-
myslovka ukončená matu-

ritnou skúškou. V súčasnej 
dobe študujem    v druhom 
ročníku Vysokej školy ekonó-
mie a manažmentu verejnej 
správy v Bratislave

KARIÉRA 
- od 1983 – 1985 pracovník 
elektroúdržby Rudné Bane 
Kremnica
- 1985 – 1992 samostatný 
referent oddelenia technickej 
kontroly pri výrobe AKU pecí
- 1992 – 2013 SZČO v oblas-
ti televíznej techniky
- Od 4. 9. 2013 konateľ Bol-
diš a spol., s.r.o. Kremnica
- Od 1. 1. 2008 pracovník 
Kremnickej banskej spo-
ločnosti s.r.o. Kremnica 
ako operátor energetických 
zaria dení

STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ 
1987 – 2002 člen KSS, po 
transformácii KSS člen SDĽ
po zlúčení zo stranou Smer 
SD členom strany SMER SD.
Od 2012 bez politickej 
príslušnosti

FINANCOVANIE KAMPANE
Svoju kampaň si financujem 
z vlastných zdrojov. Rozpo-
čet by nemal prekročiť 1000 
Eur. Náklady na tlačoviny.

TÍM 
Volebný tím konkrétny ne-
mám. Pri tvorbe volebného 
programu som požiadal o 
pomoc miestne osobnosti, 
ktoré pracujú vo vedúcich 
funkciách v jednotlivých 
oblastiach tak, ako sú pre-

zentované vo volebnom 
programe. Keďže sú to ve-
dúci pracovníci v záujme ich 
bezpečnosti, nebudem ich 
mená zverejňovať. Neplánu-
jem nikoho z nich v prípade 
volebného úspechu brať ako 
kolegu na mestský úrad.

VOLEBNÝ PROGRAM
Na túto otázku sa veľmi ťaž-
ko odpovedá, nakoľko po-
važujem všetky otázky vo 
volebnom programe za veľ-
mi dôležité. Oblasť mestský 
úrad. Snáď za najdôležitejšie 
považujem transformáciu 
oddelení mestského úradu 
za účelom zvýšenej efektivity 
práce a priblíženia sa k ob-
čanom. Oblasť výstavba. Za-
čatie bytovej výstavby, ktorá 

tu nefunguje od r. 1989, vy-
budovanie obchodného re-
ťazca a krytej tržnice, oprava 
chodníkov. Oblasť zdravot-
níctva. Zvýšenie zdravotnej 
starostlivosti zabezpečením 
lekárskych služieb rôznych 
oblastí, skultúrnenie priesto-
rov polikliniky, výmena sanit-
ného vozidla. Toľko v skratke 
z troch oblastí, ktoré sú veľ-
mi žiadané medzi občanmi. 
Realizáciu však rozoberať 
podrobne nebudem,  nakoľ-
ko všetko závisí od výsled-
ku volieb poslancov MsZ a 
pružnosti súčasného vede-
nia pri odovzdávaní úradu. 
Kompletný volebný program 
zverejnený v termíne od 28. 
októbra 2014. V prípade zá-
ujmu a e-mailovej požiadav-

ky na adresu boldisaspol@
gmail.com vo vyššie uvede-
nom termíne bude volebný 
program kompletne odosla-
ný.    

PLÁN
V prípade úspechu vo voľ-
bách a nástupu do funkcie 
bude nasledovať množstvo 
rokovaní s poslancami a 
predstaviteľmi politických 
strán úspešných vo voľbách 
za účelom v čo najkratšej 
dobe zaistiť normálnu čin-
nosť úradu a Mestského 
úradu, príprava volebného 
programu mestského zastu-
piteľstva, naštartovať všetky 
projekty, ktoré budú potrebo-
vať dlhšiu dobu na realizáciu.

Alexander 
Ferenčík

VZDELANIE
Po absolvovaní ZŠ v Kremni-
ci som študoval na kremnic-
kom gymnáziu. Ďalej sa moje 
kroky uberali ekonomickým 
smerom – na Ekonomickej 
fakulte UMB Banská Bystrica 
som vyštudoval odbor Verej-
ná ekonomika a správa. Po 
jeho ukončení som sa ešte 
dal na štúdium práva, tiež 

v Banskej Bystrici, kde som 
promoval v roku 2008. Na 
tejto fakulte v súčasnosti ab-
solvujem rigorózne konanie. 
Mojim najvyšším dosiahnu-
tým vzdelaním je vysoko-
školské (zatiaľ) 2. stupňa.

KARIÉRA
Počas štúdia som krátko 
podnikal v oblasti reštau-
račných a pohostinských 
služieb. Po skončení štúdia, 
presnejšie od roku 2004 pod-
nikám v oblasti stavebnej vý-
roby až dodnes.

STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ
Nie som členom žiadnej poli-
tickej strany ani hnutia. Kan-
didujem ako nezávislý kandi-
dát bez akejkoľvek straníckej 
podpory. 

FINANCOVANIE KAMPANE
Presný finančný obnos, 
ktorý predvolebná kampaň 
„spotrebuje“ si netrúfam od-

hadnúť. Predvolebnú kam-
paň financujem výlučne z 
vlastných zdrojov. Predstava 
sponzorov alebo darcov vo 
volebnej kampani sa v mo-
jom myslení spája s pojmami 
ako vďačnosť v lepšom prí-
pade, alebo skôr poslušnosť 
(...)  v horšom prípade.

TÍM
Vo svojej kampani nevyu-
žívam tím poradcov, väčši-
nu vecí riešim sám (mimo 
grafickej úpravy, fotografií 
a pod.)  V prípade úspechu 
vo voľbách budem „svojich 
ľudí“ vyberať skôr podľa od-
bornosti a skúseností než na 
báze zásluhovosti. 

VOLEBNÝ PROGRAM
Vzhľadom na východiská, 
ktoré Kremnica má, volebné 
programy kandidátov budú 
mať mnoho spoločného, ide 
skôr o spôsob, aký použijú 
na dosiahnutie svojich cie-

ľov. Nemyslím, že na dôve-
ryhodnosti pridáva fakt, ak 
niektorí z volených zástup-
cov 4, 8 alebo dokonca 12 
rokov hovoria o riešení všet-
kých možných problémov a 
reálne skutky – aj to len tie, 
ktoré sú „na očiach“ a vyze-
rajú dobre pre voliča - vidíme 
len rok pred voľbami. Vadí mi 
politická kultúra v kremnic-
kých poslaneckých laviciach 
– spory sa vyostrili práve v 
čase profilovania volebných 
zoskupení. Slová o novej, 
lepšej politickej kultúre ne-
znejú presvedčivo od tých, 
ktorí celú dobu svojho pôso-
benia v zastupiteľstve auto-
ritatívne presadzovali svoje 
názory resp. názory svojich 
skupín. Aj keď najdôležitej-
ším je fungovanie samosprá-
vy ako celku, ciele môjho 
pôsobenia by som zhrnul do 
týchto bodov:
Cestovný ruch   -   rozvoj 
mesta je úzko spätý s roz-

vojom turizmu. Negatívom je 
hlavne to, že v našom prípa-
de sa jedná prevažne o tzv. 
jednodňovú turistiku, kde 
návštevníci mesta po preh-
liadnutí pamiatok a okolia 
nezotrvajú u nás dlhšie ako 
jeden deň, to znamená ne-
prenocujú, nevyužívajú ďal-
šie služby v našom regióne.    
Deti, rodina – pre vytváranie 
pracovných miest má mesto 
len malé možnosti. Podstat-
nú časť dňa však obyvatelia 
trávia v mieste bydliska, či pri 
oddychu. Bytová výstavba v 
Kremnici stagnuje. Okrem 
financovania a úspešného 
ukončenia projektov, ktoré 
sa už realizujú, mám v plá-
ne na báze tohoto modelu 
(výstavba nájomných bytov) 
ďalšie projekty. Ako relatív-
ne čerstvého rodiča vidím 
tiež nedostatky v možnostich 
využívania voľného času pre 
matky s malými deťmi. Táto 
téma má súvislosť s relatív-

ne silnými populačnými roč-
níkmi. Nemám na mysli det-
ské ihriská, ale priestory pre 
matky s deťmi. 
Mesto -  možností pre ďalší 
rozvoj je mnoho. Ale naozaj 
už musí ísť o rozvoj – Tech-
nické služby majú priestor 
pre vykonávanie podnika-
teľskej činnosti, Mestské lesy 
tiež majú priestor pre rozší-
renie. Chcem hlavne podpo-
riť existujúce a fungujúce ak-
tivity v meste, aby následne 
mohol byť financovaný roz-
voj a údržba miestnych ko-
munikácií, ale tiež priestorov 
pre voľný čas. Podrobnejšie 
sa týmto témam budem ve-
novať v mojich predvoleb-
ných materáloch.

PLÁN
Svoj prvý krok nemám naplá-
novaný. Nejde o silné slová 
o prvom opatrení, ide skôr o 
to, čo sa bude diať celé štyri 
roky funkčného obdobia.

Prinášame odpovede všetkých kandidátov na primátora, ktorým sme poskytli rovnaký priestor, aby sa formou ankety predstavili voličom, predostreli svoj 
program a načrtli svoje plány. Anketa je zostavená tak, aby si čitatelia dokázal vytvoriť komplexný obraz o kandidátoch a ich volebnom programe. Zvolili 
sme sedem tematických okruhov: 1. VZDELANIE - Aké školy ste navštevovali? Aké máte najvyššie dosiahnuté vzdelanie? 2. KARIÉRA - Môžete priblížiť 
vašu pracovnú kariéru? 3. STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ - Ste, boli ste členom nejakej politickej strany alebo hnutia? Prosím vypíšte všetky od minulosti 
až po súčasnosť. Boli ste pred rokom 1989 členom komunistickej strany? 4. FINANCOVANIE KAMPANE - Koľko financií plánujete investovať do svojej 
predvolebnej kampane? Z akých zdrojov kampaň financujete? Môžete zverejniť svojich sponzorov a sumy, akými vám na kampaň prispeli? 5. TÍM - Využí-
vate služby poradcov? Máte volebný tím? Môžete ich predstaviť? V prípade, že budete úspešný, príde niekto z nich na radnicu spolu s vami? 6. VOLEBNÝ 
PROGRAM - Aké sú 3 najdôležitejšie body vášho volebného programu? Ako ich chcete realizovať? Prosím, buďte čo najviac konkrétny. 7. PLÁN - Čo prvé 
urobíte vo funkcii primátora mesta Kremnica? Máte pripravené konkrétne opatrenia, ktoré budete v prípade svojho úspechu realizovať? 

Predvolebná anketa kandidátov na primátora

• Volič je povinný preukázať 
sa pred hlasovaním preuka-
zom totožnosti. Po preuká-
zaní totožnosti a po zázname 
v zozname voličov dostane 
volič vo volebnej miestnosti 

od okrskovej volebnej komi-
sie prázdnu obálku opatrenú 
odtlačkom úradnej pečiatky 
mesta a dva hlasovacie líst-
ky. Hlasovací lístok pre voľby 
primátora a hlasovací lístok 
pre voľby poslancov mest-
ského zastupiteľstva.

• Hlasovací lístok pre voľby 
primátora mesta a hlasovací 
lístok pre voľby poslancov 
mestského zastupiteľstva sú 
označené na ľavom okraji fa-
rebným pruhom.

• Po prevzatí obálky a hlaso-

vacích lístkov vstúpi volič do 
priestoru určeného na úpra-
vu hlasovacích lístkov, t.j. na 
odovzdanie hlasu vybraným 
kandidátom – zakrúžkova-
ním ich poradového čísla.

• Na hlasovacom lístku pre 

voľby primátora mesta za
krúžkuje volič poradové číslo 
len jedného kandidáta.

• Na hlasovacom lístku pre 
voľby poslancov mestského 
zastupiteľstva zakrúžkuje 
volič poradové čísla jed-

notlivých kandidátov, avšak 
najviac u toľkých kandidátov, 
aký počet poslancov má byť 
vo volebnom obvode zvole-
ný. Tento údaj je uvedený na 
hlasovacom lístku.

Informácie pre voliča

37 r., stavbár, ČSA 203/41, 
NEKA

51 r., strojník, J. Horvátha 
892/14, NEKA

Ing. Mgr., 36 r., súkromný 
podnikateľ, Zechenterova 
362/36, NEKA

pokračovanie na str. 6
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Alfréd Haško

VZDELANIE 
Som rodený Kremničan, 
základná a stredná škola 
– Kremnica, vysoká škola – 
PF UK Bratislava. Certifiká-
ty preškolení – 2000 UMB 
B.Bystrica, 2000 UKF-Nitra,            
2001 Žilinská univerzita. 

KARIÉRA 
1971 – 1974 robotník Elek-
trovod, ČSUP, 1974 – 1976 
ZVS, 1976 – 1981 vychová-
vateľ OŠI, 1981 – 1999 učiteľ 
ZŠI pre SPM, 1999 – 2002 
vedúci odboru OUZH, 2002 
– 2003 SZČO, 2003 – 2014 
riaditeľ CVČ Cvrček, ktoré 
som tento rok odovzdal v 
dobrej kondícii. V deväťde-
siatych rokoch poslanec FZ 
ČSFR a MsZ Kremnica. Od 
r. 1990 - dodnes v aktívnom 
kontakte so samosprávou 
mesta. I keď som nekandido-
val, pripravoval som volebné 
programy a dokumenty.

STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ 
Od r. 1989 člen VPN, po jej 
zániku  r. 1992 člen DS, po 
zániku DS člen OKS dodnes. 
4x ma verbovali do KSS, 

nikdy som nepodľahol a ak 
niekto v mojej neprítomnosti 
tvrdí niečo iné – je klamár!

FINANCOVANIE KAMPANE 
Som finančne zabezpeče-
ný slobodný človek, nemám 
dlhy, ani na krku exekútora, 
nemusím prosiť straníckeho 
šéfa  alebo otca o povolenie 
čokoľvek urobiť. Funkcia pri-
mátora neznamená pre mňa 
zabezpečenie, ale poslanie. 
Koľko financií budem inves-
tovať neviem, so sponzormi 
rokujem, všetko zverejním  
pred moratóriom, ale určite 
nebudem nikomu zaviazaný 
a nikomu nič nesľubujem!!!

TÍM
Nikto z môjho súkromného 
tímu (rodina a priatelia) ne-
príde po voľbách na radnicu, 
ale o poslancoch rozhodnete 
Vy  občania. Verím, že noví 
poslanci budú takí, ktorí si 
ctia právo, spravodlivosť a 
štátne sviatky – nie ako väč-
šina terajších. 

VOLEBNÝ PROGRAM 
Sľúbiť sa dá čokoľvek, ale ja 
nepatrím k tým, ktorí tak či-
nia. Som realista a až po vy-
čistení stola budem vedieť, 
ako je na tom naše mesto. 
Ale začnem asi takto:
a/ Uzatvoriť všetky kauzy 
mesta za posledné obdobie 
a vyvodiť osobnú   zodpo-
vednosť!!!
b/ Zrealizovať personálny 
audit MsU a organizácií mes-

ta, čo ma už teraz stojí časť 
voličov. Ale s tým treba počí-
tať, všetkým sa nedá vyho-
vieť. Koľko ľudí toľko chutí.
c/ Začať sa konečne venovať 
základným potrebám obyva-
teľov: cesty, múry, opatrov-
níctvo seniorov, zlepšovanie 
podmienok podnikateľov, po-
zastavenie odlivu mladých,  
ale najmä spoločne zreali-
zovať moje volebné heslo 
spred 16 rokov ZOBUĎME 
NAŠE KRÁSNE MESTO 
SKUTKAMI. 

PLÁN
Pokúsim sa navodiť priaznivú 
atmosféru na MsU, najmä vo 
vzťahu k občanom (ochota a 
úsmev), po audite upravím 
stav  zamestnancov – chcem 
odborníkov i keď menej, vy-
nasnažím sa zapojiť do vecí 

verejných čo najväčší počet 
ochotných občanov mes-
ta, bez navýšenia rozpočtu. 
Uzatvorím partnerské kon-
takty v Rakúsku a Chorvát-
sku, ktoré som pripravil, ale 
nebola vôľa z našej kremnic-
kej strany. Uvítam všetky in-
dividuálne a kolektívne zmy-
sluplné aktivity občanov a 
budem ich všemocne podpo-
rovať. Budem služobníkom 
občanov mesta, tak ako som 
to robil celý život – moje ak-
tivity sú známe. V roku 2018 
už nebudem kandidovať, 
lebo ak mi dáte svoje hlasy, 
pripravím pôdu pre mladších 
a spokojne odídem. Nech mi 
Boh pomáha.

VZDELANIE
Som učiteľ. V roku 1987 som 
promoval na Pedagogickej 
fakulte v Banskej Bystrici. 
Stredoškolské vzdelanie 
mám strojárske – na SPŠ 
strojníckej vo Zvolene. 

KARIÉRA
Dodnes som pôsobil len v 
školstve a v samospráve. 
V rokoch 1988 - 2003 som 
vykonával povolanie učiteľa, 
zástupcu riaditeľa či riadi-

Igor Kríž teľa školy. Začal som v ZŠ v 
Jastrabej a postupne prešiel 
na ZŠ na Ul. P. Križku, ktorú 
som neskôr aj viedol a oblasť 
školstva som opúšťal ako    
riaditeľ CVČ. Od roku 2003 
pracujem pre mesto Krem-
nica. Najskôr ako vedúci od-
delenia na mestskom úrade, 
v rokoch 2007 - 2012 ako 
prednosta mestského úradu, 
no a aktuálne ako zástupca 
primátorky.

STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ
Nikdy som nebol členom     
žiadnej politickej strany, ani 
to neplánujem. V minulom 
režime sme spolu s bratom 
mali dokonca problémy. 
Keďže môjho otca v minu-
losti vylúčili z komunistickej 
strany, takmer nám neumož-
nili študovať.

FINANCOVANIE KAMPANE
Mám zriadený transparent-
ný účet, na ktorom si každý 
môže pozrieť prehľad finan-
covania mojej kampane. 

Nájdete ho na stránke www.
igorkriz.sk. Na výdavky spo-
jené s kampaňou mi prispel 
najväčší zamestnávateľ v 
Kremnici, spoločnosť Elba. 
Podľa slov jej generálneho 
riaditeľa, som pre nich zá-
rukou, že mesto sa bude 
vyvíjať smerom k rozvoju a 
taktiež ma vnímajú ako ga-
ranciu, že v otázke ťažby 
zlata nepoľavíme. Elba ani 
ja nemáme dôvod finanč-
nú podporu tajiť, je to úplne 
transparentné a legitímne, 
nikto odo mňa nič nechce, 
iba mi pomôcť. Rozpočet na 
kampaň som naplánoval na 
4000 eur, vrátane pre celý 
môj volebný tím.

TÍM
Môj volebný tím sú v prvom 
rade spolukandidáti na funk-
cie poslancov. Taktiež ľudia 
z OZ Kremnica nad zlato, 
politických strán Sieť a KDH, 
ktoré mi vyslovili podporu a 
ponúkli pomoc. Môj syn mi 
pomáha s grafickými prá-

cami. Radím sa s viacerými 
ľuďmi z Kremnice i  mimo 
nej. Medzi poradcami mám 
predstaviteľov športu, podni-
kateľského sektora, odborní-
kov na ekonomiku a cestov-
ný ruch, umelcov, učiteľov, 
experta na komunikáciu či 
predstaviteľov iných miest 
a obcí, ktorých osobne po-
znám. Každú radu si cením a 
zvažujem. Ak by som sa stal 
primátorom, nemám dôvod 
zamestnávať na radnici no-
vých ľudí. Tím ľudí, ktorý tam 
je v súčasnosti, dobre po-
znám a chcem sa o ich prácu 
opierať i naďalej. Určite by 
som potreboval skúseného 
a kvalitného prednostu. Jeho 
výber veľmi zvažujem, kandi-
dátov však neprezradím.

VOLEBNÝ PROGRAM 
1. Z Kremnice chcem spraviť 
centrum turistického ruchu. 
S majiteľom kúpaliska sme 
už hovorili na tému spoluprá-
ce pri vytvorení aquaparku 
z dnešného kúpaliska, ktorý 

by počas celého roka lákal 
do Kremnice turistov. Tak-
tiež chcem vytvoriť tematický 
park spájajúci lokality Šturec, 
Kalvária, Nová Dolina, ktorý 
by odkazoval na banícke 
tradície a prírodné zaujíma-
vosti, jeho súčasťou by bol 
náučný chodník a atrakcie 
pre deti. 2. Kremnicu chcem 
zatraktívniť samotným Krem-
ničanom. Napríklad vytvore-
ním moderného športového 
areálu na dnešnom ľahko-
atletickom ihrisku, posta-
vením nákupného centra   a 
zatraktívnením Zechente-
rovej záhrady. Zabezpečím 
vypracovanie územného 
plánu zóny Veterník a nás-
ledne začneme s prípravou 
infraštruktúry na začatie 
výstavby rodinných viliek a 
bytov. 3. Chcem ľudí spájať. 
Do mesta chcem priniesť po-
koj, spoluprácu, otvorenosť a 
pria teľstvo. Medzi predstavi-
teľmi mesta, medzi mestom 
a obyvateľmi a medzi Krem-
ničanmi a návštevníkmi. 

PLÁN
Mojou výhodou je, že by som 
neprišiel ako nový primá-
tor, ktorý potrebuje čas na 
zoznámenie sa s prostredím 
a procesmi, ale do plného 
pracovného nasadenia mô-
žem nastúpiť hneď po inau-
gurácii. Ako viceprimátor       
a bývalý prednosta poznám 
Kremnicu, mestský úrad       
a samosprávu výborne. Ako 
prvé by som vytvoril memo-
randum, prípadne prísahu 
predstaviteľa mesta Kremni-
ca, ktorá by sa týkala primá-
tora a poslancov o vzájomnej 
konštruktívnej spolupráci. 
Aby sme spoločne pred ľuď-
mi deklarovali, že nebudeme 
po sebe útočiť, že sa nebu-
deme priečiť, ale naopak, aj 
keby sme mali odlišné názo-
ry, musíme nakoniec dospieť 
k dohode a urobiť všetko pre 
rýchly rozvoj Kremnice. Naše 
mesto si totiž nemôže dovoliť 
ďalšie volebné obdobie plné 
škriepok a teda stagnácie.

Miroslav Marko

VZDELANIE 
Absolvoval som Pedagogic-
kú fakultu a Univerzitu Ma-
teja Bella v Banskej Bystrici, 
mám bakalársky titul a teda 
prvý stupeň vysokoškolské-
ho vzdelania. Strednú školu 
Drevársku som absolvoval 
vo Zvolene a základnú školu 
tu u nás v Kremnici. 

KARIÉRA 
Pracoval som 19 rokov na 
Mestskom úrade v Kremnici. 
Prešiel som mnohými po-
zíciami. Bol som prednosta 
úradu, ale aj referent kultúry, 
mal som možnosť pracovať 
pre občana v rôznych ob-
lastiach komunitného života. 
Bol som tiež napríklad zá-
stupcom mesta v hlavnom 
realizačnom tíme pri novom 
reštarte Kremnických gagov,  
kde som pomáhal ako vedú-
ci techniky. Neskôr som bol 
manažérom logistiky spoloč-
nosti BRIK a.s. zaoberajú-
cej sa výrobou slovenského 
nábytku. Momentálne som 
zamestnancom Slovenskej 
pošty a.s. ako poštový do-
ručovateľ a viac ako tri roky 
počúvam o starostiach a 
problémoch ľudí v našom 
meste.

STRANÍCKA  PRÍSLUŠNOSŤ  
Nebol som členom žiadnej 
politickej strany ani hnutia.
Kandidujem ako občiansky, 
finančne a politicky nezávislý 
kandidát. 

FINACOVANIE KAMPANE
Dúfam, že moja volebná 
kampaň neprekročí hranicu 
sedemsto eur. Financujem 
si ju totiž z vlastných zdrojov.    

TÍM
Volebný tím nemám, ale vy-
užil som služby grafika a fo-
tografa. Inak sa neformálne 
radím s priateľmi a rodinou. 
Najdôležitejšie a podstatné 
podľa mňa je, že počúvam 
ľudí, ktorí žijú v našom mes-
te, to sú moji hlavní poradco-
via.  

VOLEBNÝ  PROGRAM 
Volebný program vnímam 
skôr ako plán riešení pre 
lepšiu Kremnicu, ktorý vy-
chádza z naozajstných kaž-
dodenných potrieb ľudí, 
ktorí v tomto meste žijú a 
vychovávajú tu svoje deti. Za       
najdôležitejšie oblasti pova-
žujem cestovný ruch a rozvoj 
turizmu (propagácia mesta 
v zahraničí a podpora lokál-
neho podnikania), ochrana 
životného prostredia (nie 
ťažbe zlata a prepracovanej-
šia separácia mestského od-
padu), otvorená samospráva 
(korektné vzťahy s poslan-
cami, transparetné mesto a 
komunikácia s občanom), 
komunitný rozvoj a zvýšenie 
kvality života (podpora lokál-
nych aktivít, dobrý trh, tek-
vicové či jablkové hody, ale 
samozrejme aj riešenie bež-
ných problémov ľudí). Na-

šich spoluobčanov trápi ad-
resné riešenie požiadaviek a 
problémov. Tu budem trochu 
konkrétny - havarijný stav 
oporného múru a potoka v 
Novej Doline, vytekanie vody 
na Banskú cestu, upchaté 
zvody nánosmi lístia po ore-
zoch stromov na Zámockom 
námestí, upozorniť BBSK 
na opravu cesty Križkovej 
ulice, oprava uličky pri TS, 
problémy s prívodom pitnej 
vody v ulici ČSA. Takto by 
som mohol menovať množ-
stvo ďalších podnetov, ktoré 
počúvam od našich spolu-
občanov. Rád by som tiež 
poďakoval ľuďom za názory 
a postrehy, vďaka ktorým 
môže byť Kremnica lepším 
miestom pre život.   

PLÁN
Bude potrebný finančný ale 
aj personálny audit pre lep-
šiu orientáciu v akej ekono-
mickej a odbornej kondícii je 
naša mestská samospráva. 
Treba poctivo preskúmať      
a vyhodnotiť, čo funguje, 
identifikovať problémy a re-
alizovať kvalitnejšie riešenia. 
Svoj volebný úspech budem 
tiež vnímať aj ako volanie 
obyvateľov po inom type ko-
munálnej politiky. Dôležitá 
bude nová kultúra komuni-
kácie a najmä konštruktívnej 
spolupráce v trojuholníku 
primátor – poslanec – občan 
počas celého volebného ob-
dobia a nielen pred voľbami. 
Samozrejme som realista, 
čaká nás množstvo úloh, ale 
poctivej práce sa nebojím.

• V priestore určenom na 
úpravu hlasovacích lístkov 
vloží volič do obálky jeden 
hlasovací lístok pre voľby 
poslancov mestského zastu-
piteľstva a jeden hlasovací 
lístok pre voľby primátora.

• Volič hlasuje tak, že po 
opustení priestoru určeného 
na úpravu hlasovacích líst-
kov vloží obálku do volebnej 
schránky. Voličovi, ktorý sa 
neodobral do tohto priestoru, 
komisia hlasovanie neumož-
ní.

• Volič, ktorý sa nemôže v 
deň volieb dostaviť do vo-
lebnej miestnosti, môže po-
žiadať zo závažných, najmä 
zdravotných dôvodov okr-
skovú volebnú komisiu (v 
ktorej zozname voličov je za-
písaný) o hlasovanie mimo 

volebnej miestnosti. V takom 
prípade okrsková voleb-
ná komisia vyšle k voličovi 
dvoch svojich členov s pre-
nosnou volebnou schránkou, 
hlasovacími lístkami a obál-
kou. Volič hlasuje tak, aby sa 
dodržala tajnosť hlasovania.

• Volič, ktorý nemôže sám 
upraviť hlasovací lístok pre 
telesnú vadu alebo preto, 
že nemôže čítať alebo písať, 
má právo vziať so sebou 
do priestoru určeného na 
úpravu hlasovacích lístkov 
iného voliča, nie však člena 

okrskovej volebnej komisie, 
aby za neho hlasovací lístok 
podľa jeho pokynov upravil a 
vložil do obálky.

Mgr., 62 r., pedagóg,             
S. Chalupku 306/67, MOST 
– HÍD, OKS

Mgr., 52 r., učiteľ, Štefá-
nikovo námestie 27/28, 
NEKA 

Bc., 59 r., poštový doru-
čovateľ, Angyalova 478/6, 
NEKA

Trojstranu redakčne pripravil 
a graficky spracoval 
Silver Jurtinus
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3. Vladimír Hudec, Ing. 
Mgr., 65 r., podnikateľ, 
Kremnica, Veternícka 
173/74, SMER - SD, SNS
4. Martin Kapšo, Bc., 23 
r., študent, Kremnica, Dol-
ná 54/31, NEKA
5. Martin Rusin, Bc., 28 r., 
elektrotechnik, Kremnica, 
Banská cesta 814/6, NEKA
6. Jaroslav Stašťan, 34 r., 
ekológ, Kremnica, Dolná 
51/25, NEKA
7. Klára Štroffeková, Bc., 
50 r., učiteľka, Kremnica, 
Kutnohorská 657/3, KDH

VZDELANIE 
Gymnázium v Žiari nad Hro-
nom (maturita 1992), Stred-
ná pedagogická škola Levice 
– pomaturitné nadstavbové 
štúdium – odbor vychováva-
teľ (maturita 1994), Konzer-
vatórium J. L. Bellu v Ban-
skej Bystrici (maturita 2008) 
a Konzervatórium Pink Har-
mony Academy vo Zvolene 
(absolutórium 2014). Vyššie 
odborné vzdelanie.

Marián Vojtko KARIÉRA 
Po skončení SPgŠ v Levi
ciach som od 1. 9. 1994 pra-
coval ako pedagóg voľného 
času v CVČ v Kremnici. Od 1. 
2. 1998 som pracoval ako živ-
nostník pre reklamnú agentúru 
z Levíc na pozícií manažéra a 
vedúceho regionálnej poboč-
ky v Žiari nad Hronom. Od 1. 
3. 2000 som pracoval v ŠZŠI 
v Kremnici, ako THP pracov-
ník a učiteľ hudobnej výchovy 
a zároveň od 1. 9. 2000 som 
sa stal učiteľom gitary na ZUŠ 
J. L. Bellu v Kremnici, kde 
pôsobím dodnes. V rokoch 
2011 a 2012 som súbežne so 
zamestnaním v ZUŠ pracoval 
ako živnostník pre súkromnú 
firmu, ako merač mobilných 
sietí a zariadení. Okrem svo-
jej práce pôsobím ako externý 
dramaturg podujatí MsKC v 
Žiari nad Hronom. Tri volebné 
obdobia som poslancom MsZ 
v Kremnici.

STRANÍCKA  PRÍSLUŠNOSŤ  
Nie som a nikdy som nebol 

členom žiadnej politickej stra-
ny alebo hnutia. 

FINACOVANIE KAMPANE
Na svoju kampaň vynaložím 
finančné prostriedky v obje-
me do 1000 Euro. Financo-
vať kampaň budem vlastnými 
prostriedkami a prostriedkami 
mojej rodiny a blízkych pria-
teľov. Ani cent nepochádza 
od politických strán, či pod-
nikateľských subjektov. Nie 
som kandidát platený žiadnou 
politickou stranou, firmou, ani 
lobistickou skupinou. 

TÍM
Využívam služby poradcov, 
ktorí majú skúsenosti s vede-
ním predvolebných kampaní 
v rôznych mestách. Volebný 
tím mám a sú to práve moji 
poradcovia, ale najmä niektorí 
obyvatelia Kremnice, s ktorý-
mi sa stretávam a aktívne celú 
predvolebnú kampaň konzul-
tujem. V úvahách, či niekto z 
nich príde so mnou na radnicu 
v prípade úspechu, som neza-

šiel do štádia, kedy by som na 
túto otázku vedel dať adekvát-
nu odpoveď. Kandidátov na 
„vlastných“ poslancov nesta
viam žiadnych. Dokážem si 
totiž predstaviť spoluprácu so 
zastupiteľstvom zloženým z 
rôznych ľudí a v širokom spek-
tre. Určite však medzi kandi-
dátmi v jednotlivých okrskoch 
mám svojich favoritov. 

VOLEBNÝ  PROGRAM
Môj volebný program je posta-
vený na šiestich oblastiach, 
ktoré podrobnejšie rozvíja. 
Predstaviť ho iba v troch naj
dôležitejších bodoch nie je 
možné. Keďže však chcete 
vedieť tri najdôležitejšie body, 
tak by som vypichol nasledov-
né. 
1. Každoročné budovanie 
nových parkovacích miest na 
našich sídliskách a kvalitná 
a hlavne pravidelná údržba 
a rekonštrukcia komuniká-
cií, ktoré sú v našej správe. 
V tomto smere budem oča-
kávať zlepšenie efektívnosti 

riadenia prác oddelenia tech-
nických služieb, ale aj verej-
no prospešných pracovníkov               
a okrem financovania z roz-
počtu mesta aj využívanie 
možností čerpania grantov    
a fondov cielených na takéto 
projekty. 
2. Výstavba obchodného re-
ťazca v takej lokalite a v takej 
podobe, ktorá bude vyhovovať 
čo najväčšiemu počtu obyva-
teľov mesta, bude dostupná    
a neobmedzí aktivity občanov, 
naopak prinesie zhodnotenie 
vybranej lokality vo všetkých 
smeroch a zvýšenie kvality 
služieb pre nás všetkých. Do-
siahnutie tohto cieľa je možné 
pokračovaním komunikácie 
s developermi, ktorá bola ne-
zmyselne zastavená a najmä 
ďalšími diskusiami s občanmi 
a dotknutými inštitúciami pri 
hľadaní najlepšej alternatívy.
3. Budem aktívne pôsobiť pre 
možnosť využitia kremnickej 
termálnej vody pre celoročné 
rekreačné a liečebné účely. 
V tomto smere je pre mňa 

prioritou prebudovanie kúpa-
liska Katarína na moderný 
aquapark s celoročnou pre-
vádzkou. Tento cieľ je mož-
né dosiahnuť iba otvorenou 
komunikáciou s majiteľmi 
kúpaliska, ako aj s majiteľmi 
termálneho vrtu a postavením 
mesta do úlohy aktívneho čini-
teľa v tejto veci. 

PLÁN 
Mojimi prvými krokmi budú 
stretnutia so zástupcami pod-
nikov, firiem, inštitúcií, organi-
zácií a spolkov, ktoré aktívne 
pôsobia v Kremnici v jednot-
livých oblastiach spoločen-
ského života. Bude potrebné, 
aby sme si predostreli svoje 
predstavy o budúcnosti Krem-
nice a našli spoločné ciele pre 
rozvoj Kremnice a na základe 
nich postavili nový, kvalitný     
a reálny Plán hospodárskeho 
a sociálneho rozvoja mesta na 
najbližšie obdobie, z ktorého 
sa budú odvíjať priority jed-
notlivých ročných rozpočtov 
mesta.

VZDELANIE 
Základnú školu som absol-
voval v Kremnici, strednú 
školu v neďalekej Banskej 
Bystrici (SOU spojov). 
V spojárine som pokračoval 

Milan Žabka aj na Vysokej škole Dopravy 
a spojov Žiline.

KARIÉRA 
Po ukončení vysokej ško-
ly (1981) som pracoval ako 
vedúci ATU, neskôr vedúci 
údržby na Okresnej sprá-
ve spojov vo Zvolene. V r. 
1986 som bol menovaný do 
funkcie riaditeľa spojov v 
Žiari nad Hronom. Po zmene 
štruktúry v r. 1991 a osamo-
statnení sa úseku telekomu-
nikácií od pošty a PNS som 
zastával funkciu obchodno 
–technického námestníka 
telekomunikácií vo Zvolene. 
Neskoršie som túto funkciu 
vykonával aj pre okres Žiar 
nad Hronom. V r. 2007 som 
bol vládou SR menovaný do 

funkcie prednostu obvodné-
ho úradu v Žiari nad Hronom. 
Od roku 2012 vykonávam 
funkciu riaditeľa pobočky so-
ciálnej poisťovne. 

STRANÍCKA PRÍSLUŠNOSŤ 
Do roku 1989 som bol čle-
nom KSS. Viem, že mi to 
mnohí neprajníci a možno 
aj protikandidáti predhodia 
na oči, ale nemám sa za čo 
hanbiť. Do strany som vstu-
poval ako mladík s ideálmi 
a treba si uvedomiť, že ak 
vtedy chcel niekto vstúpiť do 
občianskeho života a meniť 
veci k lepšiemu vo svojom 
okolí, na výber veľmi nebolo. 
To obdobie bolo samozrejme 
zdeformované normalizáci-
ou a porušovaním ľudských 

práv, no ľudia mali vtedy istú 
prácu a zázemie. Ani pore-
volučné obdobie však nie 
je ideálne, preto som v roku 
2002 vstúpil do strany Smer-
SD, ktorá mi už vtedy bola 
najbližšia svojim sociálnym 
programom. V nej som do-
teraz.

FINANCOVANIE KAMPANE 
Z časti ma podporuje Smer-
-SD, zvyšok si platím z vlast-
ných úspor. Moja kampaň 
ale nebude vo veľkom štýle. 
O svojom programe a cie 
ľoch budem ľudí informovať 
klasickým spôsobom. Pou-
žívanie billboardov mi v tak 
malom meste ako je Kremni-
ca, pripadá smiešne.

TÍM
Radíme sa spoločne s tí-
mom našich kandidátov na 
poslancov. Sú to odborníci v 
rôznych oblastiach a profesi-
ách. Neplatím teda drahé pe-
niaze za poradcov. Pri zosta-
vovaní programu počúvame 
najmä názory a potreby ľudí 
z Kremnice.

VOLEBNÝ PROGRAM 
Problémov, ktorými žijú 
Kremničania je mnoho. Ak 
by som mal ale spomenúť 
základné okruhy, na ktoré sa 
chcem po voľbách zamerať, 
bola by to najmä sociálna ob-
lasť. Ľudia potrebujú prácu a 
kvalitné sociálne prostredie. 
Mesto 8 rokov upadá a je 
potrebné naštartovať rozvoj 

Kremnice. Takisto turistický 
ruch je oblasť, ktorú pred 
voľbami každý spomína, no 
s mojím tímom pripravujeme 
konkrétne plány, nielen sľuby 
na papieri. Toto všetko sa dá 
dosiahnuť, občania si viac 
podrobností prečítajú v mo-
jom volebnom programe. 

PLÁN
Ak by som voľby vyhral, ako 
prvé by som sa najprv po-
ďakoval voličom. Konkrét-
ne opatrenia môžu prísť až 
po dôkladnej analýze stavu 
mesta.

Mestská volebná komi-
sia v Kremnici podľa § 18 
zákona SNR č. 346/1990 
Zb. o voľbách do orgá-
nov samosprávy obcí v 
znení neskorších pred-
pisov vyhlasuje, že pre 
voľby poslancov  mest-
ského zastupiteľstva za-
registrovala týchto kan-
didátov:

Volebný obvod č. 1
Počet poslancov: 2

1. Pavel Berčík, 44 r., 
SZČO, Kremnica, Zlatá 
620/51, SDKÚDS, NOVA
2. Norbert Boldiš, 51 
r., strojník, Kremnica, J. 
Horvátha 892/14, NEKA
3. Gabriel Gajdáč, Ing., 
53 r., samostatný referent, 
Kremnica, Zámocké ná-
mestie 582/24, NEKA
4. Jozef Krištof, 40 r., živ-
nostník, Kremnica, Zlatá 
609/29, NEKA
5. Martin Novodomec, 
Mgr. Ing., 32 r., ekonóm, 
Kremnica, J. Horvátha 
901/32, KDH
6. Soňa Schmidtová, 41 
r., prevádzkárka hotela, 

Kremnica, Zámocké ná-
mestie 580/16, SMER - 
SD, SNS
7. Dušan Štyri, 57 r., škol-
ský zamestnanec, Krem-
nica, J. Horvátha 902/34, 
SMER - SD, SNS
8. Viera Vaská, Ing., 58 
r., ekonómka, Kremnica, 
Banská cesta 792/3, SIEŤ
 

Volebný obvod č. 2
Počet poslancov: 3

1. Zuzana Balážová, 
RNDr., 62 r., informatička, 
Kremnica, Zechenterova 
329/7, NEKA
2. Jaroslava Brhlíková, 
43 r., zdravotná asistentka, 
Kremnica, J. Langsfelda 
717/2, NEKA
3. Iveta Ceferová, 49 
r., sociálna pracovníčka, 
Kremnica, Zechenterova 
349/6, SDKÚDS, NOVA
4. Alexander Ferenčík, 
Ing. Mgr., 36 r., súkromný 
podnikateľ, Kremnica, Ze-
chenterova 362/36, NEKA
5. Alfréd Haško, Mgr., 62 
r., pedagóg, Kremnica, S. 
Chalupku 306/67, MOST  

HÍD, OKS
6. Maroš Kraml, 43 r., 
strojník, Kremnica, Zlatá 
626/2, SMER - SD, SNS
7. Ľubor Kraus, Ing., 60 
r., živnostník, Kremnica, 
ČSA 1349/9A, SDKÚDS, 
NOVA
8. Marek Kurka, Ing., 40 
r., technik internetových si-
etí, Kremnica, Rumunskej 
armády 828/5, SIEŤ
9. Marta Madudová, Bc., 
25 r., ekonómka, Kremni-
ca, Dolná 46/15, SMER - 
SD, SNS
10. Nikola Nižník, Mgr., 
36 r., pedagógriaditeľ ZŠ, 
Kremnica, ČSA 189/13, 
SIEŤ
11. Ivan Petráš, 53 r., ko-
nateľ spoločnosti, Krem-
nica, S.Chalupku 313/12, 
SDKÚDS, NOVA
 

Volebný obvod č. 3
Počet poslancov: 2

1. Dana Blahyjová, MUDr., 
42 r., lekárka, Kremnica, J. 
Horvátha 956/100, NEKA
2. Peter Ertl, 44 r., živnost-
ník, Kremnica, Angyalova 
437/71, SDKÚDS, NOVA

3. Radovan Junas, 
MUDr., 43 r., lekár, Krem-
nica, Štefánikovo námes-
tie 7/13, KDH
4. Peter Lupták, Mgr., 40 
r., manažér, Kremnica, P.
Križku 385/32, SDKÚDS, 
NOVA
5. Miroslav Marko, Bc., 
59 r., poštový doručova-
teľ, Kremnica, Angyalova 
478/6, NEKA
6. Miroslav Minich, 36 
r., súkromný podnikateľ, 
Kremnica, ČSA 201/37, 
NEKA
7. Klára Popová, Ing., 
55 r., štátna zamestnan-
kyňa, Kremnica, J. Kollára 
556/31, SMER - SD, SNS

Volebný obvod č. 4
Počet poslancov: 3 

1. Miloš Bíreš, 48 r., tech-
nicko hospodársky pracov-
ník, Kremnica, J. Horvátha 
904/38, NEKA
2. Štefan Drozd, 51 r., živ-
nostník, Kremnica, Dolná 
43/9, SMER - SD, SNS
3. Eva Hrončová, Mgr., 
58 r., sociálna pracovníč-
ka, Kremnica, J. Horvátha 

903/36, KDH
4. Tomáš Krajči, RNDr., 
29 r., technik, Kremnica, J. 
Horvátha 905/40, NEKA
5. Martin Maduda, 31 r., 
SZČO, Kremnica, Dolná 
46/15, NEKA
6. Marian Marko, Ing., 50 
r., vedúci kontroly, Krem-
nica, J. Horvátha 955/94, 
SMER - SD, SNS
7. Jaroslav Murgač, 
RSDr., 65 r., dôchodca, 
Kremnica, J. Horvátha 
905/40, KSS
8. Alexander Sekaj, Mgr., 
42 r., učiteľ, Kremnica, 
Dolná 67/2, NEKA
9. Marián Vojtko, DiS.art., 
41 r., pedagóg, Kremnica, 
J. Horvátha 905/40, NEKA

Volebný obvod č. 5
Počet poslancov: 3

1. Lenka Dobišová, 31 
r., asistentka advokátskej 
kancelárie, Kremnica, Ze-
chenterova 356/24, SD-
KÚDS, NOVA
2. Miroslav Fiala, Mgr., 
57 r., námestník riaditeľa, 
Kremnica, Dolná 52/27, 
SMER - SD, SNS

Vyhlásenie kandidatúry pre voľby poslancov Mestského zastupiteľstva v Kremnici 15. novembra 2014

DiS.art., 41 r., pedagóg, J. 
Horvátha 905/40, NEKA

Ing., 58 r., riaditeľ sociálnej 
poisťovne, Dolná 51/25, 
SMER – SD, SNS

Použité skratky
KDH - Kresťanskodemo-
kratické hnutie
KSS - Komunistická stra-
na Slovenska
NEKA - nezávislý kandi-
dát
OKS - Občianska konzer-
vatívna strana
SDKÚ-DS - Slovenská 
demokratická a kresťan-
ská únia - Demokratická 
strana
SMER-SD - SMER - soci-
álna demokracia
SNS - Slovenská národná 
strana
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Marián Vojtko: Niečo sa už podarilo, pred nami je ale stále veľa práce!
Predstava Kremnice, ako lepšieho, moderného a funkčné-
ho mesta ma priviedla v roku 2002 do poslaneckých lavíc. 
Celých 12 rokov som sa snažil prijímať zodpovedné a dobré 
rozhodnutia. Viacero mojich podnetov a aktivít sa podarilo 
zrealizovať, alebo boli podnetom k hľadaniu riešení. Spome-
niem aspoň tie najpodstatnejšie.

Peniaze sa nestratili v položkách rozpočtu

Pre zlepšenie vzhľadu mesta sa zaviedol systém jednotných 
vývesných tabúľ v meste, v ktorého rozširovaní chcem po-
kračovať. Financie z predaja časti MŠ sa viazali na rekon-
štrukciu MŠ a nestratili sa niekde v položkách rozpočtu.
V spolupráci so starostami mikroregiónu a niektorými ko-
legami poslancami som prispel k vyriešeniu problému s 
RDG pracoviskom, kedy aj naše OZ Naša Kremnica prispelo          
k repasácií RTG prístroja sumou 5.500 eur.

Kamerami proti asociálom

Bol som iniciátorom vstupu siete lekární Dr. Max do Krem-
nice a vybudovania novej lekárne vo chvíľach, kedy hrozilo, 
že Kremnica bude dlhodobejšie bez lekárne.
Na základe požiadaviek skupiny poslancov, vyplývajúcich     
z môjho predvolebného programu, sa zaviedli video záznamy 
z MsZ, do komisií MsZ sme vo väčšom pomere nominovali 
členov z radov občanov a zápisnice zo zasadnutí komisií sa 
začali zverejňovať na web stránke mesta.
Aj na základe mojich opakovaných pripomienok k výskytu 
neželaných asociálov v centre mesta, bol osadený kamero-
vý systém v medzibrání.

Stop zlučovaniu základných škôl

Niekoľko rokov presadzujem komplexnú rekonštrukciu te-
locvične a Lúčanského prechodu a v poslednom období aj 
presun financií z nereálneho projektu rekonštrukcie Zechen-
terovej záhrady na rekonštrukciu ZŠ Pavla Križku. Aktivitou 

predsedu školskej komisie som napomohol k rozhodnutia 
nezlučovať naše základné školy.
Okrem pracovných aktivít poslanca som myslel aj na filan-
tropické aktivity a aktivity pre ochranu prírody. Spojil som 
kolegov poslancov pre zorganizovanie Poslaneckého bene-
fičného punču, z ktorého výťažok pomohol rodinám onkolo-
gicky chorých detí.

Myslieť aj na prírodu

Viedol som v spolupráci s kolegom Slašťanom a mládež-
níckymi dobrovoľníkmi miestnu kampaň národnej ankety 
Strom roka, v ktorej náš Zechenterov dub získal titul ná-
rodný Strom roka 2013. Pravidelne som predkladal podnety 
na zlepšenie stavu komunikácií, zelene a vzhľadu mesta na 
základe pripomienok a odporúčaní občanov, s ktorými som 
sa stretával počas volebných období, kedykoľvek bolo po-
trebné.

Je čas začať s pozitívnou politickou kultúrou

Dnes Kremnica potrebuje ďalšie reálne riešenia, nie pokra-
čujúce spory a konflikty, ktorých sme viac či menej súčas-
ťou posledné dve volebné obdobia. Je čas začať v Kremnici 
s novou, pozitívnou politickou kultúrou. V týchto dňoch 
na svojom facebookovom profile a na stránke www.nasa-
kremnica.sk postupne predstavujem svoj volebný program 
a záväzok, ktorý chcem plniť v prípade zvolenia do funkcie 
primátora nášho mesta.
Všetky body zahrnuté v programe viem podložiť konkrétny-
mi riešeniami. Po niekoľkých rokoch práce v samospráve 
ponúkam program, ktorý je možné skutočne realizovať a 
dané body aj splniť. Neponúkam prázdne sľuby, nereálne 
ciele, nekupujem si ľudí darmi, falošnými úsmevmi a lichôt-
kami.
Pre to, aby sa Kremnica začala meniť k lepšiemu, nestačí 
len vymeniť funkcie, je potrebné zmeniť zmýšľanie. Spoloč-
ne určite dokážeme spraviť z Kremnice mesto pozitívne k 

nám občanom, ako aj k našim návštevníkom. Potrebujeme 
dať bodku za politikou posledných dvoch volebných období 
a nedovoliť jej pokračovanie, v akejkoľvek podobe.

Bez politických strán a lobingu

Kandidujem bez spolupráce s politickými stranami a bez 
financovania firmami a lobistickými skupinami, ktoré pri-
oritne sledujú svoje vlastné záujmy. Celú kampaň financu-
jem  z vlastných zdrojov, zdrojov mojej rodiny a blízkych 
priateľov. Chcem mať totiž záväzky len voči svojmu mestu 
a jeho občanom. Som presvedčený, že Kremnicu dokážem 
reprezentovať profesionálne a najmä pozitívne a dôstojne. 
Som cieľavedomý, aktívny a najmä otvorený človek a som 
odhodlaný všetok svoj čas a energiu venovať svojmu mestu.                                          

Marián Vojtko Dis. art

Kto Kremnici jamu kope?
Vážený pán Žabka, vážená pani poslankyňa 
Müllerová
   
V poslednej dobe sa v médiách (Kremnické 
noviny, Žiar24) objavilo viacero urazených 
reakcií na bilboard OZ Kremnica nad zlato s 
nápisom „Kto Kremnici jamu kope, sám do 
nej Smeruje“ (pre úplnosť nápis vznikol 15. 
júla a nie v júni 2014). Všetci asi rozumieme 
dôvodom, prečo ste si ten nápis interpre
tovali ako narážku na Vašu politickú stranu. 
Zároveň rozumieme aj snahe SMERu vy
tvoriť pred komunálnymi voľbami dojem, 
že Kremnica už nemá žiadny problém s ťaž
bou, už sa tým viac netreba zaoberať. Mož
no by to ani nestálo za reč, ale tieto voľby sú 
veľmi dôležité pre ďalšiu budúcnosť mesta.  
   
Kremnica žije už 8 rokov v neistote, roz
voj mesta nezmyselne blokujú miniatúrne 
súkromné spoločnosti (predtým Tournigan, 
teraz Ortac), ktoré sa pokúšali získať po
volenia na povrchovú ťažbu. V tomto roku, 
po neschopnosti Ortacu dodržať zákonné 
lehoty na začatie povrchovej ťažby (nasle
dovali žaloby nášho OZ, mesta Kremnica a 
krajskej prokuratúry na súde), došlo dokon
ca k snahe získať aspoň povolenie na hlbin
nú ťažbu (rovnako spochybnená žalobou 
nášho OZ a mesta Kremnica na súde). Za 
spomenuté obdobie tejto krajine len s dvoj
ročnou prestávkou vládne strana SMER. Od 
roku 2012 je to dokonca jednofarebná vláda, 
ktorá nesie plnú politickú zodpovednosť za 
každé jedno konanie úradov a štátnych in
štitúcií proti záujmom občanov nášho mesta 
a tejto krajiny. 

Už v auguste 2013 som na krajskom zasad
nutí strany SMER v Banskej Bystrici po
dal jasné verejne overiteľné informácie o 

nelichotivom postavení spoločnosti Ortac 
na trhu, avšak bez náležitej odozvy. Ani pani 
poslankyňa Laššáková nemala čas sa stret
núť so zástupcami OZ Kremnica nad zlato. 

V tom istom čase poza chrbát nás všetkých 
navštívili traja poslanci mestského zastupi
teľstva vtedajšieho župana p. Maňku (dodnes 
sa k účasti priznal len p. Petráš, trojica mala 
zastupovať 10 poslancov z 13). Výsledkom 
bolo opätovné neprijatie uznesenia proti 
ťažbe v Kremnici na zasadnutí zastupiteľ
stva BBSK v auguste 2013. Hlasovanie stopli 
pos lanci za SMER, hoci všetci 
ostatní opoziční poslanci chce
li vyhovieť občanom a hlaso
vať. Vtedy sa Kremničania stali 
druhoradými, menejcennými 
občanmi banskobystrického 
kraja, keďže Detve poslanci 
vyhoveli už na prvýkrát. Na 
pamätné zasadnutie BBSK 
spolu s protestujúcimi zástup
cami ľudu prišli okrem pani 
primátorky jedine poslanci mestského zas
tupiteľstva Kríž a Privalinec. Samostatne tam 
prišli aj iní pos lanci mestského zastupiteľ stva 
a s nimi aj p. Žabka, ale na kameru nebol 
schopný odpovedať ani na jednoduchú otáz
ku.  Naopak, veľká podpora prišla zo strany 
poslancov BBSK za okres ZH, boli to páni 
Kukolík a Gelien, vo svojom klube statočne 
za Kremnicu bojoval tiež jediný pos lanec za 
SMER pán Flimer.

Posledné volebné obdobie sme mali také 
zvláštne zastupiteľstvo, v ktorom sa nik
to neodvážil priamo postaviť za ťažbu, ale 
väčšina poslancov chodila získavať „ne
stranné“ informácie zásadne do reklamnej 
kancelárie Ortacu (teda pardón najprv sa to 

volalo Astoneco potom Fórum Kremnicko). 
   
Vo februári 2014 sme v ťažiarskom letáčiku 
mohli vidieť srdečnú fotografiu p. Fica so 
zamestnancami Ortacu (aktuálne hodnota 
ich šestákových akcií klesla na historické 
minimum pod 0.2 pence). V tom čase pre
biehalo konanie o povolení hlbinnej ťažby. 
Proti hlbinnej ťažbe sa pritom postavilo 
reprezentatívne zoskupenie záujmových 
spolkov a občianskych združení nášho mes
ta. Bola tam tiež osobitná nezávislá petícia 
občanov, takže nikto súdny nemôže pove

dať, že problém ťažby zaujíma 
len OZ Kremnica nad zlato a 
pani Balážovú. Ani raz, keď 
bolo treba jednoznačne vyjadriť 
svoj názor, sme si Vás      p. Žabka 
a p. Müllerová nevšimli popri 
našom boku. Táto téma je  pre 
Vás „traumatizujúca“ a naj
radšej by ste ju už nespomínali.
   
Nedávny zákaz kyanidovej 

metódy definitívne nerieši náš hlavný prob
lém, ktorým je hrozba povrchovej ťažby v 
bezprostrednej blízkosti, prípadne priamo 
v obytnej časti mesta. Mesto Kremnica a 
OZ Kremnica nad zlato sa dlhodobo snažia 
o skutočné riešenie a tým je zrušenie, ale
bo aspoň výrazné zmenšenie dobývacieho 
priestoru (terajšia rozloha je až 11,8 km2, 
pričom rozloha ložiska s bilančnými záso
bami má rozlohu menej ako 1km2), ktorý 
bol lajdácky a nezmyselne vyhlásený v roku 
1961, samozrejme bez súhlasu verejnosti a 
v rozpore s požiadavkami záujmov ochrany 
mestskej pamiatkovej rezervácie. Ani v tom
to prípade sa zodpovedné úrady akosi nema
jú k činu a pravdepodobne to opätovne celé 
vyústi do ďalšieho súdneho sporu. Zrejme si 

myslíte, že členov združenia nesmierne baví 
(na úkor ich voľného času a rodín) zaoberať 
sa  súdnymi spormi s úradmi, ktoré by mali 
prirodzene obhajovať súkromné vlastníctvo 
občanov mesta a záujmy tejto krajiny? Vy
riešenie otázky neprimerane rozsiahleho 
dobývacieho priestoru je pritom základ
ným predpokladom pre otvorenie možnos
tí ďalšieho rozvoja mesta. Od tejto otázky 
závisí príťažlivosť Kremnice pre rozumné 
moderné investície a územné plánovanie. 
Nie je teda prinajmenšom zvláštne, že stra
na SMER s ambíciou ovládnuť celú krajinu 
si dnes nevie alebo nechce poradiť s úra
dom, ktorý svojvoľne dlhodobo podporuje 
záujmy malej súkromnej spoločnosti s 18 
zamestnancami a neustále klesajúcou hod
notou na úkor tisícov obyvateľov SR? Keby 
sa stal primátorom Kremnice p. Žabka tak 
by sa to zrazu zmenilo?
   
Za posledných 8 rokov v tomto meste ra
dikálne klesli ceny nehnuteľností, ľudia ne
dokážu predať svoje domy za rozumnú cenu. 
Nebola tu realizovaná žiadna významnejšia 
súkromná investícia. Napriek tomu nie je v 
tejto ťažkej dobe mesto zadĺžené a hodnota 
jeho majetku v prepočte na obyvateľa stúp
la. Možno Vám niekto uverí, že za to môže 
neschopná primátorka a nie hrozba povr
chovej ťažby, ale prečo je potom v Hodruši 
s jedinou fungujúcou baňou na zlato na Slo
vensku temer dvojnásobná nezamestnanosť 
ako v Kremnici? Ak ste sa teda našli na bil
boarde OZ Kremnica nad zlato, skúste sa 
spýtať svojho svedomia prečo. Možno práve 
pre to všetko, čo bolo povedané vyššie.

Luboš Kürthy 
predseda OZ Kremnica nad zlato

inzercia
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Neďaleko mesta, v krásnom prostredí, sa týčia dve prerobené stavby. 
Novopečené bytovky už z diaľky pútajú pozornosť. Vie o nich však 
len málokto. Budú v nich naozaj byty? 

O nájomné byty je všeobecne nemalý záujem. Počet žiadostí spravidla 
presahuje počet bytov a okolo miest pribúda stále ďalšie a ďalšie takéto 
bývanie. Dve výškové budovy stoja aj v horskom prostredí v obci Kra-
hule.

Bude sa tu bývať?
Bude. V dvoch domoch bude celkom 37 úplne nových bytov. V nich by 
mohli nájsť nové bývanie napríklad mladé rodiny. Kombinácia krem-
nických hôr, zelene a moderného bývania je silným lákadlom. V do-
moch sa nachádza 25 dvojizbových, 10 trojizbových a 2 jednoizbové 
byty s prislúchajúcimi parkovacími miestami.

Nielen pre Kremničanov
V nových priestoroch by sa pritom 
nemali zabývať len ľudia z neďalekej 
Kremnice. Možnosti ponúknu aj 
Žiarčanom či ľuďom zo širšieho oko-
lia. Nové byty na Krahuliach sú vy-
dareným kompromisom medzi síd-
liskovými bytmi a bývaním v lone 
prírody. Onedlho tu dokonca vyras-
tie autobusová zastávka. Zaujala aj 
vás možnosť bývať v novom a za prí-
jemné nájomné? 

Svoj predbežný záujem môžete hlásiť 
na e-mailovej adrese 

valigazh@gmail.com, ou@krahule.sk 
alebo na telefónnom čísle

0905 706 273.

Pri meste stoja dva úplne vynovené domy: 
Budú slúžiť ako bytovky?

V súčasnosti ste riaditeľom Sociálnej poisťovne v Žiari 
nad Hronom. Je to pomerne lukratívne miesto v štátnej 
správe. Prečo kandidujete na primátora Kremnice? Ne-
zarobíte, ako hlava mesta, menej peňazí?
Viem, že mnohí kandidujú práve za účelom vlastného 
zabezpečenia, v horšom prípade si takto dvíhajú seba-
vedomie. Nechcem, aby to vyznelo ako klišé, ale naozaj 
mi ide o mesto a o ľudí. Myslím si, že poznám problémy, 
ktoré sužujú Kremničanov či turistov. Neponúkam však 
len prázdne sľuby, ale reálne riešenia.

Skúste byť konkrétny. Toto môže povedať každý!
Dobre. V prvom rade si myslím, že treba zefektívniť 
fungovanie mestského úradu, mestských inštitúcií a 
pripraviť konštruktívne prostredie pre novú zostavu 
mestského parlamentu. Tak, aby sa nasledujúce štyri roky 
poslanci nemuseli zaoberať žabo-myšími spormi.:) Politi-
ka pre mňa znamená umenie možného a tvorivá atmos-
féra mestského parlamentu bude jej cieľom. Toto je filo-
zofia s akou mienim pristupovať k viacerým sféram života 
v meste, v komunite. V minulosti sa narobilo veľa chýb. 
Je tu obdobie rokov 1998- 2006, kedy sa v meste preda-
lo ohromné množstvo majetku, čo malo však len krátko-
dobý efekt. Hovorím o mnohých pozemkoch, budovách, 
ale napríklad aj teplárni. Nasledovalo osemročné obdo-
bie boja proti ťažbe, ktoré opäť mnohé zatienilo. To však 
už skončilo potom, ako slovenský parlament, na základe 
návrhu strany Smer- SD, schválil zákaz kynidového 
lúhovnia zlata na celom území SR. Pred rokmi sa 
mnohým zdalo rozumné majetok mesta predávať. Naj-
mä preto, že mnohí prijali za svoje falošné tvrdenie, že 
štát alebo mesto je zlý hospodár. Inak povedané tí, ktorí 
mali byť hospodári tvrdili, že sú zlí hospodári. Postupne 
sa však prichádza na to, že štát a teda aj mesto potre-
buje mať svoj majetok a hospodáriť s ním rozumne. Veď 
čo by sme si napríklad počali bez finančného bonusu z 
mestských lesov! Preto, v skratke, prichádzame s mojim 
tímom s konkrétnym plánom na obnovu a zveľadenie 
mestského majetku. Mesto tak bude mať v budúcnos-

ti viac peňazí a tým aj viac pák a možností napríklad na 
opravu chodníkov či ciest, zvyšovanie počtu parkovacích 
miest, budovanie ihrísk, záchranu zelene, či obnovu 
kultúrnych pamiatok. Teda ďalšie výberové konania. A 
toto všetko treba realizovať nanajvýš transparentne, teda 
nespochybniteľne. Dnes už existuje mnoho pák na to, aby 
mesto získalo v procese od dodávateľov najnižšiu možnú 
cenu aj kvalitu. Hovorím napríklad o elektronických auk-
ciách.

Prihliadate teda na filozofiu vašej domovskej strany, z 
ktorej jasne cítiť ľavicovú ideológiu.
Nevidel by som to tak čierno-bielo. Stranícka politika sa na 
komunálnej úrovni nehrá. Azda len pred voľbami. Určite, 
že nejaké paralely by sme našli. Zoberte si len, kam sa 
dostala pravica za posledné roky. Rozpadla sa sama pod 
vlastným tlakom. Kremnica bola vždy pravicovou baštou, 
to si uvedomujem, vidím však aj to, že mnohí oddaní 
pravičiari mi už vyslovili podporu. Doba sa asi mení.

Máte 58 rokov. Ako ste na tom s modernými technoló-
giami?
Budete prekvapený, ale jedným zo štyroch pilierov mojej 
kampane je práve modernizácia. Nehovorím len o elek-
tronickej komunikácii, elektronickej demokracii, či šírení 
mestských oznamov prostredníctvom SMS či cez emaily, 
ale aj o mobilných aplikáciách, napríklad na poznávanie 
pamiatok pre turistov. Netreba vymýšľať nič nové, in-
vestovať tisíce do vývoja. Stačí sa len poobzerať po oko-
litých mestách a doslova za pár šupov kúpiť zabehnuté 
systémy. Na to samozrejme potrebujeme zaangažovať 
mladých, aby to šírili na tých svojich sieťach. Zmodernizu-
jme aj komunikáciu so svetom. Tak isto vraj fungujú aj 
virálne videá. Je to reklama zadarmo podľa mňa sa Krem-
nica propaguje len na konci augusta, počas Kremnických 
gagov. Ostatné obdobie akoby spala. To je však málo. A 
verte mi, že je veľa aj starších ľudí aj v našom meste, ktorí 
sa pri využívaní moderných technológií nedajú zahanbiť.

Takže zatiaľ máme osvetlené tri piliere. Efektivita, mo- 
dernizácia, transparentné mesto. Aký je ten štvrtý?
Štvrtým bodom je strategický plán. Stratégia podľa mňa 
nie je len nastavenie ekonomiky mesta na rok, dva. Je to 
nasadenie profesionálov na správnom mieste v správ-
nom čase na to, aby mesto a jeho ekonomika vedelo 
predvídať budúci vývoj. A takých odborníkov máme. Sú 
v našom tíme a sú určite aj v budúcom parlamente. Je 
jedno z akej frakcie, či strany budú zvolení. Keď chceme, 
aby sa v meste mohlo vybudovať napríklad 100 rodin-
ných domov a 20 bytových domov, čo je strategická úlo-
ha na viac ako 10 rokov, tak už dnes musíme pripravovať 
priestor, komunikácie a pod. Zamyslite sa nad otázkou, 
čo by sme v dnešnej situácii robili, keby sem prišiel ne-
jaký strategický investor. Čo mu môžeme ponúknuť? 
Máme nejaký priemyselný park alebo iný priestor? A taký 
priestor treba tiež pripraviť. Zoberte si napríklad dedinu 
Kechenec na východnom Slovensku, kde iniciatívou sta-
rostu existuje priemyselný park, kde je niekoľko stoviek 
pracovných miest. Ak by bol takýto plán vytvorený už 
pred rokmi, nestalo by sa, že mladí ľudia budú húfne z 
nášho mesta odchádzať. Nie že by sa im tu nepáčilo, ale 
nemajú tu čo robiť, kde pracovať a čo je najhoršie, ani kde 
bývať. Nehovoriac už o nákupoch. Nákupné centrum tu 
malo byť už dávno, to bez pochyby, ale nie na mieste, kde 
bolo navrhované. My máme už konkrétny plán aj tohto 
aspektu a verím, že toto miesto sa bude Kremničanom 
páčiť. Samozrejme tých konkrétnych krokov, ktoré je tre-
ba v našom meste urobiť je podstatne viac. Tento priestor 
nedovolí uvádzať všetky podrobnejšie. Verím, že na pred-
volebných stretnutiach s našimi voličmi budeme mať viac 
priestoru na prediskutovanie aj Iných konkrétnych krokov 
a cieľov. Drahí Kremničania. Sú pred nami voľby. Chcem 
vás len poprosiť, aby ste nevolili na základe emócií, ale na 
základe faktov a činov. Emócii sme si užili už dosť, máme 
pred sebou dôležité obdobie. Prosím Vás, príďte voliť a 
volte s rozumom svoju budúcnosť.

Rozhovor s Milanom Žabkom, kandidátom na primátora Kremnice

Môj program staviam na štyroch racionálnych pilieroch
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Prišli medzi nás a posunkovali
Stretli sme sa v Nitre. Žiaci SPŠO 
pre ŽSPI v Kremnici a žiaci ďalších 
stredných a základných škôl pre 
nepočujúcich, známe osobnosti, 
ľudia, ktorí nepočujúcim fandia a 
okoloidúci v Galérii Mlyny.
 Mali sme príležitosť rozprávať 
sa, ale aj posunkovať s pani Ivetou 
Radičovou, s Adelou Banášovou, 
Romanom Pomajbom a s ďalšími 
osobnosťami nášho spoločenské-
ho života, s občianskou aktivistkou 
a manažérkou, poslankyňou Eu-
rópskeho parlamentu, olympijskou 
medailistkou,… Každý z nich vedel 
nejaký posunok, ktorý popri ostat-
nej komunikácii, podpisovaní sa a 
fotografovaní učil počujúcich. Aby 
sme si, ako sa hovorí v projekte, 
lepšie rozumeli. Táto udalosť ot-
vorila Týždeň nepočujúcich, ktorý 
organizuje Stredisko sv. Františka 
Saleského – EFFETA a nadačný 

V článku „Do kremnických 
školských lavíc zasadlo viac 
ako 1 000 žiakov a študen-
tov“, ktorý sme uverejnili v 
ostatnom vydaní Kremnic-
kých novín, sme nepresne 
uviedli, že odbor organ, je 
novým odborom Základnej 
umeleckej školy Jána Levo-
slava Bellu. V skutočnosti 
hru na organe vyučuje Ma-
rek Dietrich už od školské-
ho roka 2011/12. Zároveň je 
potrebné doplniť, že expe-
rimentálne vyučovanie hu-
dobnej dramatiky je výsled-
kom dlhodobo skúmaného 
projektového vyučovania na 
ZUŠ J. L. Bellu v Kremni-
ci a na učebných plánoch a 
osnovách pracovala okrem 
Antónie Ťahún Mendelovej aj 
bývalá riaditeľka školy Elena 
Hašková. Za nepresnosti sa 
ospravedlňujeme.

fond Telekomu pri Nadácii Pontis v 
rámci svojho ročného projektu So-
ciálna inklúzia osôb so sluchovým 
postihnutím.
 A prečo práve žiaci SPŠO? Pre-
tože majú Andreja. Andrej Sliacky 
bol pozvaný, aby si tu prevzal di-
plom za dielo z jeho už aj predtým 
oceňovanej fotografickej tvorby. 
Andrejove fotografie zdobia via-
ceré priestory našej školy. Pretože 
všade tam, kde sa objavia, majú 
úspech. A s nimi aj výtvarno-ode-
vný krúžok Tyrkys pod vedením p. 
učiteľky Skaličanovej.
 Chceme sa ľuďom, ktorí na nás 
myslia, poďakovať. Chceli by sme 
počujúcim ukázať náš svet ticha. 
A trendová kampaň „Nauč sa po-
sunok, aby sme si rozumeli“ nás k 
týmto snom približuje.

Marta Medzihradská

Oprava

Prázdniny:  Posledný deň vyučovania Termín prázdnin:  Začiatok vyučovania
  pred začiatkom prázdnin:  po prázdninách:
   
jesenné  29. október 2014 (streda) 30. – 31. október 2014 3. november 2014 (pondelok)
vianočné  19. december 2014 (piatok) 22. december 2014  8. január 2015 (štvrtok)
  – 7. január 2015
polročné  30. január 2015 (piatok) 2. február 2015 (pondelok)   3. február 2015 (utorok)

jarné
Banskobystrický kraj,  13. február 2015 (piatok) 16. - 20. február 2015 23. február 2015 (pondelok)
Žilinský kraj, Trenčiansky kraj

Košický kraj, Prešovský kraj 20. február 2015 (piatok) 23. - 27. február 2015 2. marec (pondelok)

Bratislavský kraj, Nitriansky kraj  27. február 2015 (piatok) 2. - 6. marec 2015 9. marec 2015 (pondelok)
Trnavský kraj

veľkonočné  1. apríl 2015 (streda) 2. - 7. apríl 2015 8. apríl 2015 (streda)
letné  30. jún 2015 (utorok) 1. júl – 31. august 2015 2. september 2015 (streda)

Termíny školských prázdnin v školskom roku 2014 – 2015

Prvé meradlo sú to jej učitelia a 
zamestnanci – obetaví, neúnavní, 
optimisticky naladení. Od tých, čo 
učia abecedu, po tých, ktorí pripra-
vujú žiakov na prijímacie skúšky. 
Ak treba, tak zastúpia rodičov, po-
fúkajú boliestku, pohladia, pochvá-
lia, ak treba, tak usmernia. Roz-
dávajú múdrosť, rozvíjajú talenty, 
učia poznávať krásu a zmysel živo-
ta. Patrí im za to vďaka a uznanie.

Nová škola oslávila 50 ročné jubileum
Už 50 rokov učí, vzdeláva a vychováva, dáva základy všetkého, čo ľudstvo objavilo, vymyslelo, vytvorilo. Ale čo je meradlom úspešnosti našej školy?

Druhým meradlom úspešnosti sú 
naši žiaci. Chválou našej školy bý-
vajú úspešní víťazi súťaži, olympi-
ád, pretekov. Máme ich veľa. Azda 
najväčším úspechom našich žia-
kov sú ich osobné každodenné ví-
ťazstvá, nad nechuťou, strachom, 
nevedomosťou, postojom k uče-
niu. Ich úspechom je prekonávanie 
prekážok a aj vďaka škole sa na-
učia orientovať sa v živote, tvoriť a 

Jana Elešová, zást. riaditeľa školy
foto: Miloš Lacko

myslieť, lebo život je veľká kniha, 
ktorú si píšeme my sami a píšeme 
ju len raz. Nedá sa v nej škrtať ani 
opravovať.
 Tretím meradlom úspešnosti 
školy sú rodičia – ich záujem o ško-
lu, ochota spolupracovať, hľadanie 
spoločných riešení, spoločné pre-
žívanie radostí i starostí – to dáva 
škole potrebný základ. Človek sa 
rád na ceste životom pozrie často 
späť a zaspomína, spomenie si na 
výnimočných učiteľov, obzvlášť s 
láskou spomína na učiteľov, ktorí 
nás naučili cítiť. V školských osno-
vách sa uvádza veľa tém, ktoré by 
malo dieťa ovládať, ale iba láska-
vý a spravodlivý učiteľ dá detskej 
duši dostatok tepla potrebného na 
radosť zo života.
 Oslavy, jubileá sú vždy vyvrcho-
lením dlhoročnej práce učiteľov, 
nepedagogických pracovníkov a 
žiakov. Sú aj príležitosťou načer-
pať silu a energiu do ďalšej práce, 
do ďalších rokov.
 50 rokov nie je tak veľa, aby sme 
si nepamätali ľudí, ktorí tu zane-
chali kus svojho života, či už tých, 
ktorí tu prežili svoje detstvo, alebo 
mnoho učiteľov, kuchárok, uprato-

vačiek, školníkov a kuričov, ktorí tu 
pôsobili. Pri príležitosti osláv 50. 
výročia školy sa v kine Akropola 
uskutočnila 24. októbra slávnostná 
akadémia, na ktorej sa spoločne 
stretli a zaspomínali bývalí žiaci, 
učitelia, rodičia aj zamestnanci, 
ktorí na našej škole pôsobili. 

redakcia KN
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K I N O  P O  N O V O M

P R O G R A M
n o v e m b e r

4. november, 19:00
Koyaanisqatsi
Film sa zaoberá vzťahom človeka a moderných tech-
nológií. Z formálneho hľadiska bol Koyaanisatsi v čase 
svojho vzniku revolučný, pretože ide o výsostne hu-
dobno-obrazové dielo bez hovoreného slova. Hudba 
je súčasťou scenára i rytmického strihu. Majestátne 
skalné útesy, zdanlivo nehybná púšť, či večná dynami-
ka morí vytvárajú ilúziu prapôvodnej čistoty života, do 
ktorej vstupuje človek a svojou energiou mení podobu 
sveta i rytmus plynutia času. Prináša technický pokrok, 
skvelé vynálezy, ale aj ničivé prostriedky, zamoruje ži-
votné prostredie, vedie vojny, zrýchľuje, prepadá sa do 
anonymity. 
Environmentálny dokument, USA, 1982, MP, 86 min.

8. a 9. november, 16:00
Khumba
Zebra Khumba bol už od narodenia terčom posmeš-
kov od svojho stáda, pretože sa narodil z polovice pru-
hovaný a z druhej biely. Navyše, keď začalo obdobie 
sucha, príbuzní Khumbu obvinili, že je prekliaty a že je 
príčinou všetkých nepríjemností. Stádo na čele s jeho 
otcom ho teda vyhnalo. Odvážna, polopruhovaná ze-
bra sa vydáva do nebezpečného ale zároveň zábav-
ného dobrodružstva, aby našiel chýbajúce prúžky a 
získal späť rešpekt svojej rodiny.
Animovaný / Dobrodružný / Rodinný, Juhoafrická re-
publika, 2013, MP, dabing SK, 85 min.

11. november, 19:00
Biely boh
Fascinujúci príbeh je postavený na silnom, univerzál-
nom príbehu a tiež na výnimočnej režijnej práci nielen 
s ľudskými, ale najmä so zvieracími hercami. Je mo-
dernou verziou Lassie a hlavnou hrdinkou filmu je ten-
to raz sučka Hagen. Patrí malej Lilly, ktorá sa dostane 
do starostlivosti otca a ten psa po nových vládnych 
opatreniach jednoducho vyhodí na ulicu. Hagen hľadá 
cestu späť. 
Dráma, Maďarsko / Nemecko / Švédsko, 2014, MP15+, 
titulky CZ, 119 min.

18. november, 19:00
8½
Jeden z najradikálnejších filmov velikána filmu Fede-
rica Felliniho prináša príbeh filmového režiséra Guida 
Anselmi s dvorným hercom Marcellom Mastroiannim v 
hlavnej úlohe. Guido sa ocitá v profesionálnej a osob-
nej kríze. Z tejto situácie ho, zdá sa, nedokážu vyma-
niť ani nové filmové projekty, no ani krásne ženy. Pod 
tlakom producenta pripravuje svoj nový film, zatiaľ čo 
cíti veľkú príťažlivosť k inteligentnej manželke Luise, 
k zmyselnej milenke Carle, ale aj ku krásnej mladej 
herečke Claudii. No ani ony mu nedokážu pomôcť pri 
hľadaní zmyslu života. 
Dramatická komédia, Taliansko, Francúzsko, 1963, 
MP 12+, titulky CZ, 138 min.

20. november, 19:00
Opri rebrík o nebo
Katolícky kňaz Marián Kuffa žije v malej dedinke pod 
Tatrami. Za posledných dvadsať rokov vytvoril z miest-
nej fary bezpečný prístav pre vyše dvesto ľudí v núdzi. 
Bezdomovci, alkoholici, narkomani, deti z detských do-
movov, telesne postihnutí, či týraní. Neokázalý film o 
obetavom chlapovi, ktorý sa v tridsiatich rokoch vzdal 
koníčkov a romantickej mladosti. Jeho príbeh je príbe-
hom o ľudskom milosrdenstve a zároveň je zamysle-
ním sa nad komplikovanými osudmi ľudí odstrčených 
na okraj spoločnosti.
Dokumentárny film, ČR, 2014, MP 12+, 100 min.

22. november, 16:00
Snow film fest

Večer plný špičkových filmov – sneh, ľad, adrenalín! 
Extrémne lyžovanie, zimné lezenie, expedície, skialpi-
nizmus a ďalšie zimné šialenosti!

25. november, 19:00
Ťažký deň
Čiernobiely komediálny dokument z roku 1964, ktorý 
zachytáva hviezdnych The Beatles v časoch najväčšej 
beatlemánie. Je považovaný za jeden z najlepších a 
najvplyvnejších hudobných dokumentov všetkých čias. 
Owen strávil s beatlesákmi niekoľko dní. Sami mu vraj 
povedali, že majú dojem, že ich život „je vlak a izba a 
auto a izba a izba a izba…“. Túto vetu začujeme vo 
filme z úst McCartnehyho starého otca. Owen napí-
sal scenár z pohľadu beatlesákov ako väzňov vlastnej 
slávy, vďaka čomu sa sled koncertov a nahrávanie v 
štúdiu stali pre nich trestom. 
Hudobný dokument, Veľká Británia, 1964, MP 12+, 
titulky CZ, 90 min.

28. november, 19:00
Nymfomanka – režisérska verzia I.
Na plátna kín sa dostáva „plná“ o hodinu a pol dlhšia 
verzia oboch častí filmu v podobe, v akej si ju želal 
uviesť samotný režisér. Režisérsky strih má o hodinu 
a pol dlhšiu minutáž. Je podstatne odvážnejší poňatím 
sexuálnych scén, čo avizuje už i trailer k tejto verzii. 
Odvážny, no poetický príbeh jednej ženy, sledujúc ju 
od detstva až do stredného veku je komplexným die-
lom, ktorý životný príbeh nymfomanky, i ľudskú sexua-
litu ako takú, vyobrazuje z mnohých strán. 
Dráma, Dánsko, 2013, 18+, tiutlky CZ, 145 min.

Literárnym pásmom zame-
raným hlavne na školskú 
mládež, si dňa 16.10. 2014 
Miestny odbor MS v Krem-
nici a mesto Kremnica pri 
príležitosti 145. výročia 
úmrtia biskupa a prvého 
predsedu Matice sloven-
skej PhDr. Štefana Moyse-
sa, pripomenuli jeho život 
a dielo. Pásmo pripravilo 
Pohronské osvetové stre-
disko – pracovisko Banská 
Štiavnica a doplňujúce in-
formácie podal predseda 
MO MS v Kremnici. Moyses 
bol jednou z najvýznamnej-
ších osobností slovenských 
dejín 19. storočia, ktorý 
zohral významnú úlohu v 
oblasti cirkevného, školské-
ho, osvetového, kultúreho a 
spoločeského života na Slo-
vensku, ale aj v Chorvátsku.
Štefan Moyses (*24. 10. 
1797 vo Veselom † 5. 7. 
1869 v Žiari nad Hronom) 
sa narodil v roľníckej ro-
dine. Odmalička mu osud 
nenadelil veľa radosti. Otec 
mu zomrel, keď mal niekoľ-
ko mesiacov a matka keď 
mal 7 rokov. Vychovali ho 
príbuzní, bezdetní manželia 
Jelečikovci. Po vyštudova-
ní za kňaza pokračoval v 
štúdiu. V roku 1828  získal 
doktorát z filozofie a slobod-
ných umení na peštianskej 
univerzite. V rokoch 1830 
– 1847 prednášal na kráľov-
skej akadémii v Záhrebe 
ako záhrebský kanonik a 
rektor kňažského seminára.     
V rokoch 1849 – 1850 pôso-
bil vo Viedni ako kráľovský 
dôverník a sám panovník 
ho v roku 1850 vymenoval 
za banskobystrického bis-
kupa. Za svoje sídlo si zvolil 
Svätý Kríž – dnes Žiar nad 
Hronom.    
 Moyses nielen v mladosti, 
ale aj po celý život bol za to, 
že sa hlásil za Slováka, že 
počas pôsobenia v Chorvát-
sku rozvíjal myšlienku slo-
vanskej vzájomnosti, i za 
svoje názory a činy, si po 
návrate na Slovensko i 
počas celého života veľa 
vytrpel. Okrem starosti o 
náboženské a cirkevné 
záležitosti, ponúkol svoje 
služby memorandovému 
výboru. Koncom roku 1861 
viedol slovenskú delegáciu 
k cisárovi a predložil mu tzv. 
Viedenské memorandum, 
v ktorom jednou z požia-
daviek bola autonómia pre 
Slovákov. Keď sa v roku 
1863 zakladala Matica slo-
venská, bol zvolený za jej 

Len jeden spôsob dokáže naplno sprostredkovať zážitok z 
cesty – rozprávanie. Priamo, naživo so stovkami parádnych 
fotiek. Vezmeme vás so sebou, presvedčíme vás o tom, že 
má zmysel cestovať a ukážeme vám, aký je svet pestrý, za-
ujímavý a nie zas až tak nebezpečný. 
 Všetci hovorili, že to pôjde, len my sme si neboli istí, ani 
trošku. Dva trabanty, maluch, Jawa Pionier a osem ľudí a 
štyri mesiace na ceste. Z pralesov do veľhôr, z veľhôr do 
púšte z púšte do zelenej divočiny zo zelenej divočiny na 
mrazivú hranu Antarktídy. 21 tisíc kilometrov tým najkrajším 
a najnáročnejším, čo môže Južná Amerika ponúknuť. 

Pozývame vás na excelentné rozprávanie
z nejnašlapanejšieho kontinentu sveta.

 Kino Akropola, 15. novembra o 19:00

Trabantom Južnou Amerikou

145. výročie úmrtia
PhDr. Štefana Moysesa

predsedu. To zvýšilo útoky 
na jeho osobu zo strany 
Maďarov, hlavne po Rak-
úsko-Uhorskom vyrovna-
ní, ktorým národné pove-
domie Slovákov a matičná 
činnosť prekážala.  
 Moyses si svojou prá-
cou všade získaval uzna-
nie. Bol vyhranenou 
osobnosťou, za každých 
okolností čestný, mravný, 
tolerantný, odvážny. Oso-
bitnú pozornosť venoval 
školstvu, predovšetkým 
kňažskému semináru a 
Vysokej škole bohoslo-
venskej. Školy považoval 
za základ národnej vz-
delanosti a chcel, aby sa 
reformovali staré školy a 
zakladali nové, kde by sa 
mohla vzdelávať sloven-
ská mládež v rodnom ja-
zyku. Podarilo sa mu po-
slovenčiť banskobystrické 
gymnázium. Celý svoj ži-
vot bol známy svojou cha-
ritatívnou činnosťou. Pre 
najchudobnejšúch študen-
tov založil alumneum, kde 
sa stravovali. Pomáhal aj 
štipendiami a knihami. Na-
príklad podporoval štúdiá 
talentovaného študenta, 
budúcej významnej hu-
dobnej osobnosti, pôso-
biacej istý čas v Kremni-
ci, Jána Levoslava Bellu. 
Osobnou záľubou Moy-
sesa bolo záhradníctvo, 
štepárstvo, pestovanie 
hrozna a práca v biskup-
skej záhrade, o čom vydal 
aj knihu. Vyvíjal úsilie o 
pozdvihnutie poľnohos-
podárskej a ovocinárskej 
činnosti i vo svojom bis-
kupstve. 
 Moyses bol tolerantný 
voči inovercom i neveria-
cim. Príkladom spolupráce 
bol vzťah medzi katolíkom 
Moysesom a evanjelikom 
Kuzmánym vo vedení Ma-
tice slovenskej. Držal sa 
svojho výroku platného i 
pre dnešný čas citujem: 
„Zabudnime na to, čo nás 
delí, hľadajme to, čo nás 
spája“. Až do smrti stál 
na čele slovenského ná-
rodného hnutia. Na jeho 
žiadosť pápež Pius IX. 
dovolil, aby sa sviatok Cy-
rila a Metoda slávil 5. júla. 
Paradoxom je, že v tento 
deň aj zomrel. Miestom 
posledného odpočinku 
biskupa a prvého pred-
sedu Matice slovenskej 
je krypta vybudovaná v 
roku 1808 pre bansko-
bystrických biskupov, pod 
severnou vežou dvojve-
žového kostola Povýše-
nia sv. Kríža v Žiari nad 
Hronom, kde sú uložené 
aj pozostatky šiestich bis-
kupov a dvoch význam-
ných kňazov, z ktorých je 
Moyses najvýznamnejšou 
osobnosťou, výraznou po-
stavou našich národných 
dejín. S jeho životom sa 
môžeme oboznámiť v pa-
mätnej izbe otvorenej v 
Mestskom kultúrnom cen-
tre v Žiari nad Hronom.

Milan Rybársky
predseda MO MS    

ARMY SHOP SKLENÉ
ZĽAVY AŽ DO – 30% 

A
K
C
I
A

KAPSÁČE BDU             15,90    11,90
VOJENSKÝ SPACÁK                11,60
RUCKSAK ASSALUT     31,80    24,80
NOH. US RIP STOP
WOODLAND  28,20 21,80
BUNDA BOMBER 26,90 19,90
OBRANNÝ SPREJ ženám do kabelky  3,00 
utorok, streda, štvrtok: 14.00 – 18.00 hod.
sobota: 9.00 – 13.00 hod.
telefón: 0908 559 136 inzercia
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Neplatičov poznajú
aj v knižniciach

Knižné novinkyf f

Spoznajte Kremnicu 
s historikom

Príďte si vypočuť pútavé 
rozprávanie

Daniela Haas Kinaničku
do knižnice aj do kina.

  
Ako Kremničanov zbojníci okrádali
6. november – Kino Akropola o 18:00

Pamiatky nášho mesta
20. november – čitáreň Knižnice

Jána Kollára o 16:00 

BBSK – Knižnica Jána Kollára, Kremnica
a Miestny odbor Matice slovenskej v Kremnici 

Vás pozývajú na 1. stretnutie novovzniknutého
Autorského klubu Kremničan

11. 11. 2014 (t.j. utorok) v čitárni o 16:00 hod.

V prípade záujmu a akýchkoľvek otázok Vám poskytnú informácie: 
Marian Vojtko – vedúci klubu: 0901 708 254

Martina Hoghová – za Knižnicu Jána Kollára: 045 6742 063, sluzby@kjkk.sk

Členom sa môže stať každý, kto sa chce prezentovať svojou tvorbou,
či vypočuť si práce svojich kolegov

Tešíme sa na Vás

Henning Mankell – Muž, ktorý sa usmieval
Stolička na poľnej ceste, na nej sedí bábka v ľudskej veľ-
kosti. Právnik dupne na brzdu a vystúpi z auta. Nič viac už v 
živote nestihne. Komisár Wallander je psychicky na dne. Pri 
svojom poslednom prípade zastrelil človeka. Depresiu utá-
pa v alkohole. Rozhodne sa odísť z polície. Navštívi ho však 
starý priateľ Sten Torstensson, ktorý ho požiada o pomoc pri 
vyšetrovaní tragickej nehody svojho otca. Najprv odmietne, 
no keď onedlho ktosi Torstenssona brutálne zavraždí, komi-
sár Kurt Wallander sa vracia.

„Ak chcete čerpať z kníh, 
nemusíte bývať v knižnici.“ 
(MELL)
Stačí do knižnice prísť a 
pri registrácii svojím pod-
pisom potvrdiť súhlas s jej 
Knižničným a výpožičným 
poriadkom, ktorý stanovuje 
aj poplatky, vrátane sankcií 
za platené služby rôzneho 
druhu, teda aj upomienky za 
nevrátené knihy.
 Aby ste si mohli vypožiča-
né knihy prečítať, musí ich 
knižnica najprv kúpiť. Aj keď 
finančné prostriedky na ná-
kup nových knižničných jed-
notiek z vlastných zdrojov 
každoročne klesajú, knižni-
ca aktualizuje svoj knižničný 
fond predovšetkým formou 
grantov od Ministerstva kul-
túry a sponzorských darov 
od mesta a samotných čita-
teľov knižnice.
 Na väčšinu z prečítaných 
kníh ľudia časom zabudnú. 

Vymôcť vypožičané a nevrátené knihy? Pre knižnice často problém... 

Žiaľ, niektorí naši čitatelia 
zabúdajú aj na to, že po-
žičané treba vrátiť alebo 
si výpožičnú dobu predĺžiť 
osobne, či na svojom kon-
te v online katalógu knižni-
ce. Často nereagujú ani na 
upomienky, neuvedomujú si 
hodnotu vypožičaných kníh 
a to, že svojím prístupom 
uberajú šancu ďalším čita-
teľom požičať si daný titul. 
Pritom pri každej návšteve 
knižnice dostávajú zoznam 
požičaných kníh i s požado-
vaným dátumom vrátenia. 
Každý rok však počet pošto-
vých upomienok narastá. Pri 
poštovnom vo výške 0,45 € 
za každú upomienku, je to 
ročne suma, za ktorú by sme  
mohli kúpiť nové zaujímavé 
tituly. V snahe ušetriť tieto 
poplatky snažíme sa upo-
mienky posielať na mailovú 
adresu čitateľa, ak ju uvedie 
na prihláške, prípadne tele-

Čo dodať na záver...?
Na tému upomienok a sank-
cií riaditeľka jednej knižnice v 
nemeckom meste povedala: 
„Naši čitatelia sú disciplino-
vaní, každú marku si obrá-
tia dvakrát, vážia si služby 
knižnice, ktorá im poskyt-

ne knihy, ktoré si nemusia 
kupovať za drahé peniaze 
(veď sú čiastočne aj z ich 
daní) a so žiadnymi sank-
ciami nemáme problémy..., 
no stane sa, že príde nejaká 
živelná pohroma, povodeň, 
požiar, havária auta a kniha 

POZÝVAME OPÄŤ SVOJICH NÁVŠTEVNÍKOV DO INTERNETOVEJ 
ŠTUDOVNE V ČITÁRNI K BEZPLATNÉMU INTERNETU.

fonicky alebo formou SMS. 
Mrzí nás, že sme nútení 
posielať aj piatu Riaditeľskú 
upomienku a pokus o zmier 
a dokonca šiestu, Posledný 
pokus o zmier, ktorá je zá-
roveň oznamom o príprave 
mimosúdneho vyrovnania.
 Doteraz bola aj naša kniž-
nica voči tým, ktorí si nepl-
nia svoje povinnosti a ne-
reagujú ani na upomienky 
ústretová. Pod tlakom zhor-
šujúcej sa finančnej situácie 
však musíme v budúcnosti 
pristúpiť aj my k razantnej-
ším opatreniam. 
 V snahe predísť stratám,  
nevylučujeme zverejňovanie 
mien čitateľov, ktorí knihy 
nevrátia a budeme núte-
ní pristupovať aj k ráznym 
právnym krokom. Žiaľ, pri 
našej (ne)disciplíne sa sank-
cií asi ešte dlho nezbavíme. 
   

Monika Macháčková – Ozvem sa, keď budem 
šťastná
Hlavná hrdinka Hana vedie utiahnutý život bez veľkých 
emočných výkyvov. Ako dieťa sa po tragickej nehode rodi-
čov dostáva do detského domova, kde vyrastie a vyštuduje 
strednú školu. Ani počas detských rokov, ani počas štúdia 
na vysokej škole si k sebe nepustí veľa ľudí. Je samotár-
ska, disciplinovaná, čestná, žije utiahnuto vo svete knižiek 
a štúdia. Stretáva síce muža, ktorý o ňu prejaví záujem, aj 
jeho sympatie opätuje, no ich vzťahu chýba vášeň a búcha-
nie srdca - je to skôr racionálne partnerstvo dvoch ľudí, ktorí 
nevyznávajú tie isté hodnoty ako ich rovesníci. Hana tuší, 
že jej manželstvo nie je v poriadku. Keď sa jej predtucha 
naplní, je pripravená zmeniť svoj životný štýl a objavuje 
skutočné radosti. Vzťahy, emócie, vášeň. Stále však hľadá 
odpoveď na otázku, prečo a pre koho je na svete a akým 
spôsobom bude šťastná.

Adam Johnson – Syn pána sirôt
Šokujúci príbeh mladého človeka v totalitnom režime Se-
vernej Kórey - plný dobrodružstva, krutosti a napätia, ale 
aj nekonečnej a obetavej lásky. Pak Džun-do vie, že je vý-
nimočný. Vie, že je syn správcu sirotinca a nie iba obyčaj-
ný chlapec, ktorého sa vzdali rodičia. Dieťa môže tak kruto 
trestať iba vlastný otec. Vie, že je výnimočný, keď ho vy-
berú, aby svojej slávnej vlasti, Kórejskej ľudovodemokratic-
kej republike, slúžil ako špión a únosca. Vie, že musí nájsť 
svoju pravú lásku Sun Moon, najväčšiu herečku všetkých 
čias, kým nebude neskoro. Vie, že nie je ako ostatní väzni v 
pracovnom tábore. Preto musí ujsť...

G. M. Mallietová – Zlovestná jeseň: prípad Maxa 
Tudora
Keď pokojný stereotyp malebného Nether Monkslip na ju-
hozápade Anglicka naruší nečakaná udalosť, akou je náhla 
smrť obávanej predsedníčky miestneho ženského spolku 
Wandy, nikto z obyvateľov neskrýva svoje prekvapenie. Za-
krátko sa ukáže, že nešlo o nehodu, ale o dobre premysle-
nú vraždu. K tomu, aby pravda vyšla najavo, sa pripája aj 
miestny anglikánsky kňaz Maxen Tudor, ktorý sa u svojich 
farníkov – najmä však ženskej časti osadenstva – teší veľ-
kej obľube.

Jana Benková – Dievča sa mačacím menom
Sašu pri skúške šiat v kamarátkinom módnom butiku vy-
vedie z miery muž, ktorý sa na ňu pozerá cez výklad. Keď 
ju Alex osloví, Saša uchvátená jeho šarmom sa tvári, že je 
majiteľkou obchodu a vymyslí si aj falošné meno, aby mu 
nemusela povedať, že žije iba v malom domčeku so sestrou 
a s malým Miškom. Alex ju pozve na rande, no Saša dlho 
netuší, že ani on nie je bez tajomstiev.
Román je o tom, kedy sa vo vzťahu stáva z rozblázneného 
dievčaťa skutočná žena. O tom, či máme dávať druhé šan-
ce chlapovi, ktorý nás už raz sklamal. O tom, že peniaze nie 
sú zárukou šťastia, i o tom, že každou partnerskou turbulen-
ciou dospievame a objavujeme nové línie lásky. 

Pavel Dvořák – Stopy dávnej minulosti: Slovensko 
v stredoveku. Čas cudzích kráľov
Šiesty zväzok nadväzuje na predchádzajúce časti knižného 
cyklu. Rozpráva o časoch po vymretí arpádovskej dynas-
tie a nástupe „cudzích kráľov“, príslušníkov anjouovského 
rodu a Žigmunda Luxemburského. Nie je to epizóda, vládli 
v Uhorsku takmer poldruha storočia. Pre Slovensko to bolo 
mimoriadne významné obdobie: ťažba rúd, zlata, striebra, 
no najmä medi ho vysunula do popredia európskych de-
jín, drahé a farebné kovy vyťažené na Slovensku vošli do 
hospodárstva takých krajín ako Taliansko. Je to veľmi málo 
známe obdobie, najnovšie objavy prekvapujú aj historikov.

Ben Goldacre – Zvrátená veda: Najväčšie svetové 
škandály v zdravotníctve!
Spôsobuje očkovacia vakcína autizmus? Prečo museli zby-
točne zomrieť stovky tisíc ľudí na AIDS? Je homeopatia šar-
latánska paveda alebo skutočne lieči? Autor, britský lekár 
a novinár, otvára najkontroverznejšie prípady škandálov 
obchodu s ľudským zdravím a usvedčuje pseudovedcov, 
ziskuchtivých „odborníkov“, aj dychtivých čarbákov z pod-
vodov a parazitovania na ľudskom zdraví. Autor všetky súd-
ne spory, ktoré proti nemu boli vyššie uvedenými subjektmi 
vedené, vždy vyhral.

Anna Sekerešová

je obeťou, ale to je ojedinelý 
a zanedbateľný prípad. Naši 
čitatelia dodržujú výpožičnú 
lehotu tak, ako im to stano-
vuje Knižničný a výpožičný 
poriadok, straty ani neevidu-
jeme.“ 

/prebraté z internetu/

l	Novembrové pozvánky do čitárne knižnice
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Spoločenská kronika  september – október 2014

Erika Gašparová
Michal Lietava
Richard Mesík
Adrián Barát

Šimon Chmura

Rodičom srdečne blahoželáme!

Mgr. Ivana Petrášová – Mgr. Art. Cyprián Koreň
Barbora Bérešová – Branislav Drienko

Ľudmila Murgašová – Ondrej Reiter
Zuzana Tőkőliová – Norbert Fizik

Želáme veľa lásky a porozumenia na spoločnej púti životom.

Česť ich pamiatke. Nech odpočívajú v pokoji.

Spomíname

Česť jeho pamiatke.
smútiaca rodina

Alžbeta Flešková
Roman Jasenský

Mária Baťková
Alojz Pittner

Ing. Gejzu Chlapoviča. 

16. októbra uplynulo 10 rokov od smrti

„Človek odišiel, no práca jeho rúk a umu tu ostáva s nami,
ako nezvratný dôkaz jeho lásky k životu a k ľuďom,

pre ktorých žil a pracoval“.

manželstvo uzavreli

naši najmenší rozlúčili sme sa

Blahoželáme

Dňa 23. októbra oslávila krásne životné jubileum

Veľa šťastia, pevné zdravie,
radostný každý deň,
splnené všetky túžby, každý sen.
Veselú myseľ a lásky veľa, 
úprimne zo srdca želá
rodina a priatelia.

Anna Debnáriková z Kremnice.

Kto sú starší ľudia? Sú to naši rodičia, sta-
rí rodičia, susedia, priatelia, známi, bývalí 
spolupracovníci atď. Stretávame sa s nimi 
denne bežne na ulici, v obchode, u lekára, 
v divadle, či kine, kostole, v nemocnici, ale 
aj medzi divákmi pri športovom podujatí, v 
autobuse, vo vlaku a na iných miestach.
 Aj keď ich vídavame, často na nich za-
búdame. Nevnímame ich ako prirodzenú 
súčasť nášho života i spoločnosti. Často-
krát sa stávajú príťažou, ako niečo nevyu-
žité, nepotrebné. My nikdy nebudeme sta-
rí? Nikdy nebudeme pre nikoho vzorom, či 
studňou múdrosti, symbolom skromnosti, 
pracovitosti, rezervoárom bohatých skú-
seností, tak ako sú teraz tí starší, ktorým 
máme v októbri  venovať úctu?
 Oni zažili a videli veci, ktoré sa my mož-
no už nikdy nedozvieme.  Ak ich budeme 
počúvať a budeme dobre načúvať, veľa sa 
z ich príbehov dozvieme a nájdeme spô-
sob aj na to, ako v tejto pretechnizovanej 
dobe máme spomaliť a vážiť si život, aby 
sme sa dožili vysokého veku.

Krásnym príkladom starého človeka je t. č. 
najstaršia obyvateľka Kremnice pani He-
lena Majerová, ktorá sa v auguste dožila 

Úcta k starším má byť spontánna a nenásilná
„Byť starým je jediný spôsob, ako dlho žiť“. (Ferdinand Lesseps) 

úctyhodného veku 103 rokov. V knihe jej 
doterajšieho života sa nachádzajú chvíle aj 
veselé, bezstarostné, ale aj chvíle ťažké. 
Narodila sa v rokoch poznačených krízou, 
biedou a nezamestnanosťou. Tieto roky, 
dni zanechali v jej myšlienkach nezmaza-
teľné stopy. Prichádzali a odchádzali, meni-
li sa ako ročné obdobia, ale aj ako počasie. 
Najkrajšie boli tie najteplejšie, najjasnejšie 
v kruhu svojich najbližších. Pre všetkých 
vždy mala a má otvorené srdce, ruku  k 
pohladeniu a k prijatiu pohladenia, múdre 
a povzbudivé slová. Na oslavu narodením 
pani Majerovej sa v Domove dôchodcov 
a sociálnych služieb v Kremnici zišla ši-
roká rodina, zablahoželať prišla delegácia 
mesta Kremnica, zástupcovia bývalého 
zamestnávateľa zo spoločnosti ELBA  
a.s., aj evanjelický farár Jozef Pacek. To, 
že je výnimočným človekom v našom do-
move dôchodcov, v našom  meste, ale 
aj v Slovenskej republike, jej v písomnej 
gratulácii vyslovil minister práce sociál-
nych vecí a rodiny Slovenskej republiky 
pán Jozef Richter, keď jej poprial veľa 
zdravia, pozitívnej energie a lásky okolo 
seba. Tej, ktorú ona plným priehrštím ka-
ždému dáva. „Veď láska a radosť nesmie 

nikde chýbať, tú treba rozdávať, a 
tak sa dožijete 103 rokov“, povedala 
pani Majerová.
 Majme tých skôr narodených v úcte. 
Niekedy stačí tak málo, milé slovo či 
pohľad, drobný prejav vďačnosti. Oni 
od nás viac nečakajú. Potrebujú svoj 
pokoj a pohodu. Netúžia po veľkých 
daroch. Potrebujú cítiť, že ich má niek-
to rád, a že niekomu na tomto svete 
patria, že niekomu na nich záleží.
 Úcta k starším ľuďom má byť 
spontánna a nenásilná nielen v ok-
tóbri, ale po celý rok. Zaslúžia si ju, 
pretože vekom nadobudli rôzne sk-
úsenosti, ktoré už odovzdali a stále 
odovzdávajú mladším.
 Čo očakávajú? Viacej pozornosti, 
úcty, ohľaduplnosti od nás všetkých 
365 dní v roku.

Znova tu máme Mesiac úcty,
oslavou starších zas vyústi.
Vždy, keď už opadáva lístie,
nezabudnite, pozdrav píšte!

Môžete ho odovzdať osobne,
želania hoc mnoho násobné.
Zaslúžia si to všetci starkí,
bo prežili život neľahký.

Od nich sme múdrosti prevzali,
z čoho máme osoh nemalý.
Aj my tam všetci  zakotvíme,
roky pribudnú sťa povinné.

Také sú životné zákony,
človek sa ich veku pokloní.
Lebo dovtedy je nám dobre,
kým nás skúsenejší podoprie.

Vychutnať treba vzácne chvíle,
kým sa v čase všetkého pominie.
Tešme sa spolu, kým sa len dá,
pri dobrej vôli žiadna veda.

Mgr. Božena Schniererová

vľavo: jubilantka Helena Majerová 
foto: DDaDSS

Venované seniorom
Marian Vojtko st.

Vážení seniori, prinášame vám niekoľko dôležitých rád, ako sa nestať obeťami 
podvodníkov a zlodejov, ktorí si vás vytypovali ako svoje obete a následne vás 
telefonicky kontaktujú ako vaši príbuzní alebo vás oslovujú priamo na ulici a pod 
vopred pripravenými zámienkami s rôznymi emotívnymi príbehmi alebo poskyto-
vaním služieb sa snažia vylákať od vás peniaze, alebo vás okradnúť o vaše celoži-
votné úspory priamo u vás doma.
Seniori, nevpúšťajte cudzie osoby do svojich príbytkov. Nekontaktujte sa s cudzími 
osobami osamote. Vždy majte na viditeľnom mieste dôležité kontakty.
Pri oslovení telefónom, že volá Váš vnuk, príbuzný alebo známy 
Najskôr si overte, či naozaj volá Váš príbuzný alebo známy, ktorý Vás v telefóne žiada 
o požičanie peňazí na kúpu auta, darčeka alebo na iné účely. Zavolajte mu. Nedávajte 
peniaze do rúk osobe, ktorú nepoznáte, aj keď tvrdí, že ju za Vami posiela Váš príbuzný 
alebo známy.
Pri oslovení na ulici neznámymi osobami, že potrebujú ukázať cestu do nemocnice
Neverte osobám, ktoré nepoznáte. Nenasadajte s nimi do vozidla. Nedávajte im finančnú 
hotovosť. Nesúhlaste s možnosťou výberu peňazí zo svojho osobného účtu. Nechoďte s 
nimi do svojich príbytkov. Neverte im, že potrebujú požičať peniaze na operáciu príbuzné-
ho, aj keď pôsobia dôveryhodne.
Pri ponúkaní tovaru na predaj priamo vo Vašich príbytkoch
Nevpúšťajte neznáme osoby dovnútra. Dôsledne zvažujte ponuku na výhodnú kúpu tova-
ru. Pokiaľ môžete, poraďte sa so svojimi príbuznými. Nevyberajte peniaze pred cudzími 
osobami.
Pri poskytovaní služby pracovníkmi plynární, elektrární, vodární, daňových úradov, 
či iných inštitúcií
Preverte si, či ide o skutočných zamestnancov spoločností, ktorí Vám prišli bez ohlásenia 
vykonať odpis spotreby vody, elektriny alebo plynu. Neverte osobám, ktoré tvrdia, že Vám 
prišli vyplatiť preplatok na dani, či inkasovať nedoplatok za služby. Preplatky a nedoplatky 
sa nevyplácajú v hotovosti.
Pri vyplatení výhry, zvýšenia dôchodkov, pomoci s nákupmi, či poskytnutia finančnej 
alebo inej pomoci
Odmietnite záujem o zvýšenie dôchodku, nezištnú pomoc s nákupmi, vyplatenie výhry, ale-
bo poskytnutie finančnej pomoci neznámymi osobami. Dôsledne zvažujte každú ponuku, 
ktorá Vám je ponúkaná priamo vo Vašich príbytkoch. Skôr, ako sa pre niektorú službu, či 
ponuku rozhodnete, poraďte sa so svojimi príbuznými.
V prípade pochybností, ihneď kontaktuje Políciu na telefónnom čísle 158.
Neodovzdávajte a nepožičiavajte peniaze osobám, ktoré nepoznáte.  Skôr ako niekomu 
zveríte svoje celoživotné úspory, poraďte sa so svojimi príbuznými alebo na bezplatnej 
senior linke 0800 172 500.

Ako sa nestať obeťou podvodníkov a zlodejov

Ministerstvo vnútra SR
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Kremnické jablko s rekordným počtom vystavených exponátov
Tohtoročná výstava prekonala aj očakávania organizátorov, návštevníci mohli obdivovať dosiaľ najvyšší počet súťažných exponátov. A to práve v roku, kedy si miestna 
záhradkárska organizácia pripomenula 50 rokov organizovania výstav ovocia a zeleniny v Kremnici.  

Kategória drobné ovocie:
5. Jozef Podmanický – hrozno Muškát 
4.   Anton Žabka – jahody 
3.   Ladislav Beňo – Orech lieskový 
2.   Viera Mišíková – Orech kráľovský 
1.   Katarína Vnučková – maliny 
Kategória zelenina:
5.   Milan Farko – cesnak Paličák 
4.   Božena Ličková – Cibuľa štutgartská 
3.   Ľudmila Lietavová – paprika 
2.   Ján Machala – zemiaky 
1.   Ema Gorbunovová – Kapusta zimná 
Kategória hruška:
5.   Marián Ivan – hruška Harbo 
4.   František Friebert – hruška Erika 
3.   Mgr. Eva Fronková – hruška Parižanka 
2.   Jozef Slašťan – hruška ázijská Nashi 
1.   Ján Hudec – hruška Lucasova 
Kategória aranžmány:
5.   MUDr. Elena Čopíková – papričky Chilli 
4.   Katarína Varhaňovská – dekoračný vozík z ovocia 
3.   Mária Valušková – Kapusta ozdobná 
2.   Špeciálna základná škola internátna v Kremnici 
1.   Materská škola v Kremnici – stánok spoločne aranžovali 
 obe pracoviská na Dolnej ulici a na Ulici J. Langsfelda 
Osobitné ocenenia za aranžmány:
 Základná škola na Angyalovej ulici 
 Základná škola Pavla Križku
 Základná umelecká škola J. L. Bellu 
Kategória destiláty:
4.   Helmut Gretsch – víno ríbezľové 
3. Daniela Repčoková – jablkovica 
2. Tamara Gretschová – griotka 
1.   Helmut Gretsch – slivovica 
Kategória jablko:
5.   Ján Hudec – jablko Rubinola 
4. Viliam Kotlárik – jablko Pinova 
3. PaedDr. Peter Klimek – jablko Melodie 
2. Ján Hudec – jablko Sparťan 
1. Helmut Gretsch – jablko Rubín 
Cena SZZ ZO Kremnica:
 Eva Vykysalá za kolekciu zaváranín
 Katarína Valentová za aranžmán „Jeseň v záhrade“ 
Cena diváka: Základná škola Pavla Križku v Kremnici 
Ďakovný list: Domov dôchodcov a Domov sociálnych slu-
žieb v Kremnici

Sponzori Kremnického jablka: vinotéka Biely bocian 
Martin Varhaňovský, záhradníctvo Alpinum Róbert Roth, 
DDaDSS v Kremnici a oddelenie mestskej zelene pri MsÚ 
v Kremnici

     

V Behu do vrchu Kalvária
dosiahol najlepší čas David Brűnn

Občianske združenie Kalvária 
v Kremnici a mesto Kremnica v 
spolupráci s Mestským klubom 
lyžiarov a Horskou službou 
okrsok Kremnica, uskutočnili 
24. septembra – XIV. ročník 
Behu do vrchu Kalvária 2014. 
Pretekov sa zúčastnili aktívni 
i pasívni pretekári z okresov 
Žiar nad Hronom a Martin. Po 
prvý raz sa pretekov zúčastnili 
aj žiaci Základnej školy z Hliní-
ka nad Hronom. 
 Na štart sa postavilo cel-

Milan Rybársky,
 riaditeľ pretekov

Vyhodnotenie Kremnického jablka 2014

kom 121 pretekárov, ktorí 
štartovali podľa veku v desia-
tich kategóriách. Aj tohto roku 
bežal Jozef Mecele (Slovalco 
Žiar nad Hronom), ktorý sa 
ako zatiaľ jediný pretekár ak-
tívne zúčastnil všetkých štr-
nástich ročníkov.
 V súlade s propozíciami 
pretekov, víťaz v najpočetnej-
šej kategórii Denis Tilesch, 
ktorý štartoval za Základnú 
školu na Angyalovej ulici, 
prevzal Putovný pohár mes-

ta Kremnica. Roman Béreš 
Cyklo Santé Kremnica veno-
val pohár pre pretekára, ktorý 
prekoná traťový rekord alebo 
ktorý dosiahne najlepší čas zo 
všetkých. Traťový rekord, kto-
rý v roku 2006 utvoril časom 
07:23:23 Martin Prokein Ban-
ská Štiavnica, aj v tomto roku 
odolal a pohár obdržal prete-
kár s dosiahnutým najlepším 
časom David Brűnn, Mestský 
klub lyžiarov Kremnica.    
     Dňa 25.10. 2014 sa usku-

točnil XII. ročník Malý beh 
Kalvária 2014 pre deti z Ma-
terských škôl na 100 m trati 
s meraným časom v časti 
Kalvária, ktorý sponzorovala 
COOP JEDNOTA Žarnovica, 
spotrebné družstvo. Štartova-
lo celkom 76 pretekárov. Prví 
traja v kategórii dievčatá a 
chlapci obdržali diplom a ceny 
– sladkosti a všetci  pretekári 
sladkú odmenu za účasť. 

David Brűnn Denis Tilesch

foto z výstavy: Miloš Lacko a Silver Jurtinus
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RIADKOVÁ INZERCIA
l  Predám záhradu pri cintoríne v Krem-
nici nad garážami – 398 m². Cena doho-
dou. ratec8@gmail.com, 0904 559 973, 
0940 830 150

l	Predám jednoizbový byt na Štefániko-
vom námestí. 0903 017 644

l	Doučujem matematiku základnej školy, 
pripravujem na Testovanie T-9 a na prijí-
macie skúšky na stredné školy a gymná-
zium. Kontakt: 0907 829 461 
 
l	Predám spoluvlastnícky vlastnícky 
podiel (1/2) k objektu – meštiansky dom 
na Dolnej ulici č. 42 v Kremnici – nachád-
zajúcom sa na pozemku parc. č.  C – KN 
824. Objekt je evidovaný v ústrednom 
zozname pamiatkového fondu SR pod 
číslom 3177/0 v katastrálnom území mes-
ta Kremnica. Cena dohodou. 
Ponuky na tel. kontakt: 0907 268 531

l	Predám novú taliansku plnoautoma-
tickú liaheň na všetky druhy vajíčok. Max. 
70 ks, cena 440 €,  tel.: 0907 181 800

l	Predám novú plnoautomatickú liaheň 
na vajíčka do 526 ks, komplet automat, 
cena 1000 €, tel.: 0907 181 800


